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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Brussel en de Vlaamse Rand 
besprak het ontwerp van decreet houdende de alge-
mene uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 2009 op 13 en 27 
november 2008. Op 13 november 2008 kwam het 
domein Brussel aan bod (bevoegdheid van de heer 
Bert Anciaux, Vlaams minister van Cultuur, Jeugd, 
Sport en Brussel). Verslaggevers waren de heer Erik 
Arckens en mevrouw Elke Roex. Op 27 november 
2008 kwam het domein Vlaamse Rand aan bod 
(bevoegdheid van de heer Frank Vandenbroucke, 
viceminister-president van de Vlaamse Regering, 
Vlaams minister van Werk, Onderwijs en Vorming). 
Verslaggevers waren de heren Sven Gatz en Luk Van 
Nieuwenhuysen.

De algemene uitgavenbegroting werd in samenhang 
behandeld met de beleidsbrieven: Beleidsbrief  Brus-
sel – Beleidsprioriteiten 2008-2009 (Parl. St. Vl. Parl. 
2007-08, nr. 1905/1) en Beleidsbrief  Vlaamse Rand 
– Beleidsprioriteiten 2008-2009 (Parl. St. Vl. Parl. 
2007-08, nr. 1956/1).

I. BRUSSEL

1. Toelichting door de heer Bert Anciaux, Vlaams 
minister van Cultuur, Jeugd, Sport en Brussel

In de beleidsbrief  2008-2009 geeft de minister een 
stand van zaken over het beleid en maakt hij de prog-
noses voor 2009.

Alles relateert zich natuurlijk aan de budgetten die 
voor het eigen Vlaams Brusselbeleid gereserveerd 
worden in het programma AG en het Vlaams Brussel-
fonds.

De minister overloopt kort de verschillende hoofd-
stukken uit de beleidsbrief  Brussel en zal vooral 
ingaan op de nieuwe elementen in 2009.

Missie en doelstellingen

Bij de context en de doelstellingen voor het Vlaams 
Brusselbeleid hoeft de minister niet uitgebreid stil 
te staan. Die blijven onveranderd en zijn voldoende 
bekend; het Vlaams Brusselbeleid draait om meer 

Vlaanderen in Brussel en meer Brussel in Vlaande-
ren.

− Om de band Vlaanderen-Brussel sterk te maken 
en te houden is het van belang dat de Vlaamse 
overheid rechtstreeks en zichtbaar aanwezig is in 
haar hoofdstad.

− Het beleid sluit geen enkele bevolkingsgroep uit. 
Het richt zich tot de Nederlandstaligen en Brus-
selse Vlamingen, maar evenzeer op de andersta-
lige inwoner en op iedereen die gebruikt maakt 
van de Vlaamse netwerken en instellingen.

− De Brusselnorm, waarmee beleidsmaatregelen 
ten minste moeten gelden voor 300.000 inwoners, 
blijft daarom een belangrijke toetssteen.

− De plaats van het Nederlands, de Nederlandsta-
lige context en doorleefde twee- en meertaligheid 
blijven belangrijke voorwaarden voor het welsla-
gen van het beleid.

− Dat geldt ook voor het belang van een open en 
interculturele dynamiek in de stad.

De financiële weerslag van het beleid

De totale beleidskredieten van het programma AG in 
2009 bedragen 53.955.000 euro. In vergelijking met 
vorig jaar betekent dit een groei van de middelen met 
12%.

Kijkt de minister naar de evolutie van de midde-
len sinds 1999, dan stegen de beleidskredieten van 
20.176.000 euro tot de vermelde 54.000.000 euro; of 
een aangroei met 167%.

De stijging van de middelen onderstreept het belang 
dat Vlaanderen hecht aan Brussel. Dit vertaalt zich 
ook in de Brusselnorm, die de leidraad is voor het 
beleid van de Vlaamse Gemeenschap in haar geheel.

Het inclusieve Vlaams Gemeenschapsbeleid voor Brus-
sel: Vlaanderen investeert in haar hoofdstad

– De Brusselnorm

Een aantal weken geleden kon de minister in deze 
commissie reeds een uitvoerige stand van zaken geven 
van de Brusselnorm en van het totale budget dat de 
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Vlaamse Gemeenschap investeert in Brussel. Ook de 
inspanningen van de Vlaamse Gemeenschapscom-
missie (VGC) kwamen hier aan bod.

De cijfers (pagina 7 tot 9 van de beleidsbrief) tonen 
duidelijk aan dat de Vlaamse Regering in grote mate 
haar belangrijkste belofte voor Brussel uit het regeer-
akkoord is nagekomen.

Grosso modo wordt er in totaal bijna 670 miljoen 
euro door de Vlaamse overheid geïnvesteerd in haar 
hoofdstad. Daarmee bedragen de middelen die in 
Brussel-Hoofdstad worden besteed 5,45% tegen-
over de middelen die in de rest van Vlaanderen wor-
den besteed. In 1999 bedroeg dit percentage slechts 
2,53%. Binnen sommigen beleidsdomeinen is de stij-
ging spectaculair, zoals op het vlak van Sport (meer 
dan vertienvoudiging van de middelen) of Cultuur (+ 
400%).

De totaalcijfers zijn opvallend positief. Temeer omdat 
geweten is dat het zogenaamde zwakke broertje in het 
rijtje van gemeenschapsuitgaven in Brussel, namelijk 
Welzijn en Gezondheid, aan sterkte (en omvang van 
uitgaven) zal winnen de komende maanden en jaren, 
onder meer door de investeringen in woonzorgzo-
nes, door de belangrijke meeruitgaven op vlak van 
kinderopvang, door meer VIPA-middelen (Vlaams 
Infrastructuurfonds voor Persoonsgebonden Aange-
legenheden) enzovoort. Dit zal het totale percentage 
enkel maar doen stijgen.

– Brusseltoets, overleg en samenwerking  (VGC part-
ner bij uitstek)

De aandacht voor Brussel vertaalt zich echter niet 
alleen in geld.

Tijdens de afgelopen zittingsperiode is er binnen de 
Vlaamse Gemeenschap een sterke praktijk gegroeid 
van grote aandacht voor Brussel bij de beleidsvoor-
bereiding- en uitvoering binnen elk beleidsdomein. 
Elke functioneel bevoegde gemeenschapsminister 
geeft er zich rekenschap van dat regelgeving onver-
kort toepasbaar moet kunnen zijn in het tweetalige 
gebied Brussel-Hoofdstad. Of, dat de grootstedelijke 
en meertalige situatie van Brussel zo specifiek is, dat 
aangepaste maatregelen vereist zijn.

Deze sterke ‘Brussel-reflex’ zal de minister in 2009 
verder systematiseren en internaliseren in de beleids-
voorbereiding van de Vlaamse overheid door het uit-
gebreide instrument van de Brusseltoets in de RIA 
(reguleringsimpactanalyse) op te nemen.

Tegelijk zal de Brusseltoets de intense praktijk van 
overleg en samenwerking met de VGC nog verder 
versterken.

Voor de relatie tussen Vlaanderen en de VGC is het 
institutionele debat – de gemeenschapsdialoog die 
momenteel gevoerd wordt – van cruciaal belang. 
Zoals de minister vorige week in deze commissie 
heeft uiteengezet, moet men ervoor zorgen dat de 
VGC sterker opereert in een gemeenschapsdynamiek 
en dus losser kom te staan van de gewestelijke instel-
lingen.

Het Vlaams Brusselbeleid voert promotie bij Vlamin-
gen voor Brussel-Hoofdstad en bij inwoners van Brus-
sel voor Vlaanderen

Naast het transversale beleid en de samenwerking 
met onder andere VGC, krijgt het beleid voor Brus-
sel-Hoofdstad vorm via het Vlaams Brusselbeleid en 
de initiatieven die vanuit het begrotingsprogramma 
AG genomen worden. Deze initiatieven concentre-
ren zich rond de strategische beleidslijn om de band 
tussen Vlaanderen en Brussel te versterken en te zor-
gen voor uitstraling van de hoofdstad in de rest van 
Vlaanderen (en omgekeerd). Communicatiecampag-
nes, evenementen en ‘stadsverkenningen’ in een brede 
betekenis van het woord spelen daarin een hoofdrol.

– Promotie van Brussel-Hoofdstad – het leren kennen 
van de stad

De minister verhoogt de middelen voor de 11-julivie-
ring met een vijfde. Met 500.000 euro onderstreept hij 
de ambitie om van de Gulden Ontsporing het centrale 
feest te maken van de Vlaamse Gemeenschap en een 
groots cultureel evenement in de hoofdstad dat Vla-
mingen naar Brussel doet komen. De AB (Ancienne 
Belgique) zette in 2008 een krachtig ‘nulnummer’ 
neer, dat draaide rond muziek. De hernieuwde en 
succesvolle samenwerking met de VRT (Vlaamse 
Radio- en Televisieomroep) voor de slotshow wordt 
herhaald in 2009.

Televisie is een krachtig promotie-instrument voor 
een stad of regio. Series als Katarakt en Witse tonen 
dit aan. Om die reden gaat de minister in op een 
vraag van de productiemaatschappij Eyeworks en 
VTM (Vlaamse Televisiemaatschappij) voor onder-
steuning van de reeks JES! Deze reeks over jonge, 
ondernemende mensen speelt zich af  in de hoofd-
stad en toont Brussel als een herkenbare stad. Aan 
de reeks wordt een aantal acties gekoppeld die kijkers 
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van de reeks zal aanzetten om Brussel te gaan ont-
dekken.
– Communicatiecampagnes

De minister investeert ook verder in communicatie-
campagnes om de Vlaamse aanwezigheid in Brussel 
extra te belichten.

Van december tot februari zal in Brussel Deze Week 
een bescheiden advertentiecampagne lopen die de 
Vlaamse investeringen in Brussel onder de aandacht 
brengt.

De inspanningen om Zorgzoeker, de databank met 
Nederlandskundige zorgverleners, verder onder de 
aandacht te brengen worden voortgezet. Hetzelfde 
geldt voor Zomeragenda.

Ook in het voorjaar komt er in samenwerking met de 
VGC de campagne rond het Vlaamse sociaal-cultu-
rele leven in Brussel. De campagne geeft een gezicht 
aan de vele vrijwilligers en aan de sociaal-culturele 
praktijken die zij binnen een grootstedelijke context 
ontwikkelen. De campagne sluit aan bij de initia-
tieven die het Brusselse Sociaal-Cultureel Netwerk 
neemt om het sociaal-cultureel werk in de hoofdstad 
te vernieuwen en te versterken.

– De mediapartners

Een derde element in het communicatiebeleid zijn 
de Vlaams-Brusselse mediapartners. Elk van deze 
mediapartners heeft de opdracht om enerzijds nieuws 
en informatie te brengen en anderzijds ertoe bij te 
dragen dat Vlaanderen en Brussel dichter bij elkaar 
komen.

De afgelopen jaren heeft de minister op diverse 
manieren fors geïnvesteerd in de verschillende media-
kanalen. In 2008 en 2009 is dat niet anders. Om 
tegemoet te komen aan de indexeringen stijgt de 
nominatimsubsidie aan tvbrussel in 2008 met 75.000 
euro. In 2009 komt daar, eveneens recurrent, 40.000 
euro bij. Ook kent de minister dit jaareinde tvbrus-
sel investeringsmiddelen toe om de noodzakelijke 
omschakeling naar het 16:9-beeldformaat mogelijk 
te maken.

Voor Brussel Deze Week verhoogde de minister 
recent de subsidie met 50.000 euro. In 2009 voorziet 
hij een zelfde recurrent bedrag. Ten opzichte van 
1999 stijgen de middelen van de stadskrant zo met 
22%! Dit moet Brussel Deze Week – op het moment 
dat de krant haar tiende verjaardag en nieuwe stijl 

viert – toelaten de stijgende kosten op te vangen, 
maar ook mee te evolueren in een snel veranderend 
medialandschap.

Op vlak van samenwerking tussen de verschillende 
partners werd het afgelopen jaar veelvuldig overleg 
gepleegd met de verschillende spelers. Zelf  maak-
ten zij ook een denkoefening onder leiding van Jan  
Bierhoff  van het European Centre for Digital 
Communication. Binnen de verschillende raden van 
bestuur bestaat er echter geen consensus over welke 
vorm deze samenwerking kan aannemen.

Samen met de VGC zal de minister nu verder bekij-
ken hoe kan gewerkt worden aan een versterkte 
beeldvorming van Brussel in Vlaanderen en omge-
keerd, en welke rol meer samenwerking tussen de ver-
schillende partners hierin kan spelen. Onderwerp van 
gesprek zal ook zijn welke plaats het digitale media-
kanaal Brusselnieuws.be in de samenwerking kan 
innemen. De horizon voor deze gesprekken worden 
de nieuwe beheersovereenkomsten die eind 2009 wor-
den afgesloten met elk van de mediapartners.

– Sluitstuk: het Vlaams Communicatiehuis Brussel 
(VCHB)

Het open huis dat het VCHB moet worden, zal het 
sluitstuk zijn van het communicatiebeleid van de 
hele Vlaamse Gemeenschap (en dus ook de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie) in Brussel. Het richt zich 
zowel naar stadsbewoners als -gebruikers, jong en 
oud, inwoners of pendelaars: iedereen zal er welkom 
zijn.

Als de bouwvergunning tijdig wordt afgeleverd, star-
ten eind volgend jaar of  begin 2010 de bouwwerk-
zaamheden. In de maand mei heeft de minister samen 
met VGC-collegelid Pascal Smet de plannen voorge-
steld aan de pers. In 2009 worden alle investerings-
middelen van het Vlaams Brusselfonds aangewend 
om dit communicatiehuis te realiseren. In totaal gaat 
het over een bedrag van 10,6 miljoen euro waarin de 
VGC bijdraagt voor 3,6 miljoen euro.

Wat de beheersstructuur betreft, wordt momenteel 
de laatste hand gelegd aan het decreet ter oprichting 
van het Extern Verzelfstandigd Agentschap (EVA) 
Vlaams Communicatiehuis Brussel. In samenspraak 
met de VGC is de consensus gegroeid om te opte-
ren voor een privaatrechtelijke rechtsvorm. Wan-
neer het decreet is uitgeschreven en de vzw gevormd 
kan worden, kunnen ook de verdere stappen worden 
gezet inzake het personeel waarbij de personeelsfor-
matie van de Hoofdstedelijke Openbare Bibliotheek 
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(HOB) en Onthaal en Promotie Brussel (OPB) wor-
den samengebracht in één organisatiestructuur.

Ondertussen gaat ook het inhoudelijke traject ver-
der. De behoeftetoetsing met diverse ‘stakeholders’ 
resulteerde in een verdere verfijning van missie en 
strategische doelstellingen voor het VCHB. Deze 
behoeftetoetsing wordt dit najaar en in 2009 verder 
gezet, waarbij bijzondere elementen worden onder-
zocht, zoals de aspecten van interculturele commu-
nicatie, welke invulling kan worden gegeven aan het 
onderdeel ‘gemeenschapsmarketing’ enzovoort.

Ook wordt momenteel de opdracht gegund voor de 
communicatieaanpak over de opzet en aanpak van 
het huis zelf. Een sterke hedendaagse identiteit zal 
worden gecreëerd. Daarnaast wordt een wedstrijd 
uigeschreven voor een aantrekkelijke roepnaam voor 
het Vlaams Communicatiehuis Brussel. Er komt ook 
een overgangswebsite die het hele proces begeleidt en 
de bestaande websites van OPB en HOB zal integre-
ren. Deze website wordt een digitale voorloper van 
het VCHB zelf.

Rond het jaareinde wordt tussentijds gerapporteerd 
aan de Vlaamse Regering over het dossier.

Intussen groeit OPB verder door naar de integratie 
van de organisatie in het VCHB. OPB reorganiseert 
haar werking naar een helder en afgelijnd doelgroe-
penbeleid. Ook gaat OPB een sterkere rol spelen op 
het vlak van cultuurcommunicatie. Dit najaar nog 
lanceert OPB de nieuwe website UITinBRUSSEL.be. 
De lancering van de website ondersteunt de minister 
met extra middelen voor een advertentiecampagne.

Het belang van de taal en een Nederlandstalige con-
text

Het stimuleren van twee- en meertaligheid is één van 
de hoekstenen van het Vlaams Brusselbeleid.

Wat het Huis van het Nederlands en het steunpunt 
Taalwetwijzer betreft, kan men spreken over continu-
ering van beleid. Voor meer detail bij de acties 2009 
verwijst de minister naar de beleidsbrief.

Wel neemt de minister nieuwe initiatieven om het 
leren en het gebruik van het Nederlands te stimule-
ren. Hij reserveert hiervoor 1,25 miljoen euro op een 
nieuwe basisallocatie binnen het programma AG.

Een deel van deze middelen zijn er reeds vanaf 2008, 
namelijk 440.000 euro bestemd om NT2 (Nederlands 
als tweede taal) in Brussel opnieuw gratis te maken 
voor wie in Brussel gedomicilieerd is en een cursus 
van richtgraad 1 of  2 volgt. Dit moet toelaten het 
succes van de cursussen Nederlands te verzekeren 
voor de toekomst. De kennis van het Nederlands 
moet gezien worden als een basisvaardigheid. Op 
dat vlak heeft de decretale hervorming van de cen-
tra voor volwassenenonderwijs (CVO) een onbedoeld 
negatief  effect voor de NT2-cursussen in Brussel. 
Verhoudingsgewijs maken deze cursussen in Brussel 
een veel groter deel uit van het totale CVO-aanbod 
in Vlaanderen, en daarboven zorgt het vrijwillige 
karakter van de inburgeringscursussen in het tweeta-
lige gebied Brussel-Hoofdstad voor minder vrijstel-
lingen van inschrijfgeld. Tot slot bleek het verkrijgen 
van dergelijke attesten geen sinecure in Brussel. Deze 
maatregel verhelpt dit dus.

Daarnaast speelt ook het Nederlandstalig onderwijs 
in Brussel een belangrijke rol in het taalverwervings-
proces. Via Brede School kan het gebruik van het 
Nederlands buiten de schooluren en -muren gestimu-
leerd worden. Met deze middelen wil de minister op 
dit vlak extra impulsen bieden.

Interculturaliteit en diversiteit

Sinds 2006 worden aanvragen binnen de subsidielijn 
‘Vlaamse projecten voor Brussel’ mee beoordeeld op 
de interculturele dimensie en het doelgroepenbeleid. 
Het is opvallend dat nagenoeg alle organisatoren 
inspanningen leveren en het thema interculturaliteit 
meenemen in hun project. Voor het derde jaar op rij 
stijgt trouwens het totale subsidiebedrag voor projec-
ten met een sterke of uitsluitend interculturele focus.

De minister kan alleen maar, zeer verheugd, vaststel-
len dat er een duidelijke reflex is om de interculturele 
realiteit van onze hoofdstad op te nemen in de wer-
king. Het beleid loont.

Voor Daarkom wil de minister graag verwijzen naar 
de bespreking in de commissie Cultuur (Hand. Vl. 
Parl. 2008-09, C61-CUL8).

Brussel, de stad voor studenten

In 2009 zet de Vlaamse overheid de inspanningen 
voort om Brussel uit te bouwen en te promoten als 
studentenstad. De vitale aanwezigheid van hoger 
onderwijs blijft van groot strategisch belang voor de 
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Vlaamse netwerken in de stad, en de Vlaamse aanwe-
zigheid tout court.

De minister blijft dit een belangrijke politieke keuze 
vinden en zal ook in de laatste maanden van deze zit-
tingsperiode op alle mogelijke manieren het hoger 
onderwijs in de hoofdstad verdedigen, en zelf  ook 
verder ondersteunen.

In 2009 zet de minister de actie Verover Brussel ver-
der. Ook in 2008 heeft hij hiervoor opnieuw 1 mil-
joen euro vrijgemaakt om ervoor te zorgen dat om 
en bij de 8000 studenten op een goedkope manier het 
openbaar vervoer kunnen gebruiken om Brussel te 
doorkruisen.

De minister verhoogt de middelen voor Quartier 
Latin met 52%. De organisatie heeft zich in 2007 en 
2008 door een strikte reorganisatie van het beheer, 
weten te herstellen van een moeilijke financiële 
situatie. Quartier Latin staat er weer en heeft de dui-
delijke ambitie om de werking beleidsmatig en inhou-
delijk verder uit te diepen. Een nieuw beleidsplan is 
in uitwerking, waarin de integratie van de student in 
alle aspecten van het gemeenschapsleven van de stad 
de leidraad vormt. De toekomstige, huidige of  oud-
student moet een affectieve band kunnen opbouwen 
met de stad waar hij studeert.

De wederzijdse ambities zullen in 2009 vertaald wor-
den in een nieuwe beheersovereenkomst. Nu Quartier 
Latin weer gezond wordt, biedt deze beheersovereen-
komst ook de mogelijkheid om de relatie Quartier 
Latin en het nieuw opgerichte Vlaams Overleg Plat-
form Hoger Onderwijs Brussel scherp te stellen. Het 
is de intentie om te evolueren naar een sterk partner-
ship tussen beide organisaties.

In 2008 is de minister er inderdaad in geslaagd om 
een samenwerkingsverband, in de vorm van een vzw, 
tussen alle hogeronderwijsinstellingen uit Brussel te 
laten creëren. Begin september hebben de instellin-
gen het Vlaams Overlegplatform Hoger Onderwijs 
Brussel opgericht. Dit platform biedt een kader voor 
inhoudelijk overleg tussen de instellingen en voor 
het ondernemen van acties die de zichtbaarheid en 
attractiviteit van de onderwijsinstellingen moet kun-
nen bevorderen.

Aan het Vlaams overlegplatform worden ook 2 mil-
joen euro toegekend voor flankerende maatregelen, 
om de instellingen toe te laten levenskrachtiger te 

worden en zich sterker te verankeren in het Vlaams-
Brussels netwerk.

De opstart van het platform was eerder complex. De 
instellingenlogica speelde sterk door. De projecten 
voor 2008 die de minister werden voorgelegd, richt-
ten zich vooral op het realiseren van een inhaalbe-
weging ten aanzien van de zogenaamde remmende 
Brusselse factoren: een taalheterogeen studentenpu-
bliek, hogere huisvestingskosten, geen rechtstreekse 
of onrechtstreekse steun van de lokale of gewestelijke 
besturen enzovoort.

De minister legt eind november het dossier ter goed-
keuring voor aan de Vlaamse Regering. Het gaat in 
totaal om 19 projecten die lopen tijdens dit academie-
jaar en zich clusteren rond de thema’s studenten- en 
personeelsvoorzieningen, diversiteit, communicatie 
en internationalisering.

In het voorjaar start de minister dan de gesprekken 
op met het overlegplatform om het dossier voor het 
volgende academiejaar voor te bereiden. Het is daar-
bij uitdrukkelijk de bedoeling om tot nog meer instel-
lingsoverschrijdende samenwerking te komen.

Duurzame impulsen voor meer welzijn en toegankelijke 
zorg

De afgelopen jaren zijn vanuit het Brusselbeleid sig-
nificante stappen gezet op het vlak van welzijn en 
gezondheid in onze hoofdstad.

Een goede, gecoördineerde, kwalitatieve, toeganke-
lijke zorg voor iedereen, en de Vlaamse patiënt in het 
bijzonder, stond en staat daarin steeds voorop.

Met de lancering in 2008 van Zorgzoeker is de Neder-
landskundige eerstelijnszorgaanbod ontsloten en 
beter toegankelijk. In 2009 ondersteunt de minister 
opnieuw een communicatiecampagne om de website 
bekend te houden.

Vanuit het project ‘Coördinatie gezondheidszorg 
Brussel’ is de afgelopen jaren samenwerking en 
overleg ontstaan tussen de verschillende Vlaams-
Brusselse gezondheidspartners. Via een stuurgroep 
onder zijn voorzitterschap werd dit ook opgevolgd 
en bijgestaan door de verschillende kabinetten en 
administraties. Als laatste stap werkt de gezondheids-
coördinator nu aan een hertekening van het Vlaams 
Brussels gezondheidslandschap.
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In de beleidsbrief  staat ook uitgebreid de noodzaak, 
opzet en stand van zaken van de Woonzorgzones 
Brussel toegelicht. Dit blijft één van de belangrijkste 
projecten in het Brusselbeleid van de Vlaamse Rege-
ring om het grote gebrek aan Vlaams erkende zorg-
voorzieningen weg te werken. Vanuit zijn transversale 
bevoegdheid vervult de minister een trekkersrol in dit 
dossier en kan hij een belangrijke brugfunctie vervul-
len tussen de VGC en de Vlaamse overheid en tussen 
de verschillende betrokken beleidsdomeinen. Vanuit 
het Vlaams Brusselfonds geeft de Vlaamse Gemeen-
schap de nodige financiële impulsen, zowel op het 
vlak van de ondersteunende structuren als voor de 
realisatie van de concrete projecten zelf.

In 2008 werd het Kenniscentrum Woonzorg Brussel 
opgericht met een impulssubsidie vanuit het Vlaams 
Brusselfonds. Als een steunpuntorganisatie moet het 
kenniscentrum een cruciale rol opnemen in het ope-
rationaliseren van de woonzorgzones, door onder 
andere het ondersteunen van initiatiefnemers en het 
bundelen van kennis. Na intens overleg met de VGC 
zijn missie, opdrachten en plaats in het werkveld van 
het kenniscentrum scherp gesteld. Het kenniscentrum 
komt eind dit jaar reeds op volle kruissnelheid, en 
kan dan ook ten volle zijn rol gaan opnemen in het 
verder bekendmaken van de initiatieven Woonzorg-
zones Brussel.

De minister sloot een protocol met zijn collega-minis-
ter Vanackere, bevoegd voor Welzijn, over de verdere 
ontwikkeling van de Woonzorgzones Brussel.

Onder begeleiding van de stuurgroep is door de 
Woonzorgplanner en het Kenniscentrum het Alge-
meen Zorgstrategisch Koepelplan opgesteld. Na 
de conceptnota van 2006, het masterplan van 2007 
vormt het koepelplan in 2008 in feite de detailteke-
ning voor de implementatie van alle initiatieven in de 
33 woonzorgzones. De minister heeft dit plan begin 
oktober voor advies aan het Agentschap Zorg en 
Gezondheid bezorgd, met oog op goedkeuring door 
de bevoegde Welzijnsminister.

Het kenniscentrum stelde ook, in samenwerking met 
de VDAB (Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemiddeling 
en Beroepsopleiding) en andere opleidingspartners, 
een opleidingsprogramma voor polyvalent verzor-
genden en verpleegkundigen op.

Intussen worden in 2008 en 2009 in de eerste fase van 
de ontwikkeling van de woonzorgzones volgende pro-
jecten voorbereid, ontwikkeld en geïmplementeerd:

− het multifunctionele bouwproject Pieter en Pau-
wel in Neder-Over-Heembeek (N-O-H), in samen-
werking met de stad Brussel en de VGC, dat naast 
een residentieel luik voorziet in de nieuwbouw 
van het gemeenschapscentrum en bibliotheek, en 
met de creatie van een lokaal dienstencentrum en 
dagverzorgingscentrum de Woonzorgzone N-O-H 
kan laten starten. Eind dit jaar wordt de ontwik-
keling van dit project voorgelegd aan de Vlaamse 
Regering;

− eind dit jaar legt de minister aan de Vlaamse 
Regering de projecten Aksent (280.000 euro) en 
Terra Nova (490.000 euro) voor goedkeuring 
voor;

− in Evere is een project uitgewerkt voor een lokaal 
dienstencentrum, zorgknooppunt en 30 bedden 
voor dementerende bejaarden. Vanuit het Vlaams 
Brusselfonds wordt gepland om 200.000 euro te 
investeren;

− hoewel Oudergem niet tot de prioritaire zones 
behoort, biedt er zich een uitzonderlijke oppor-
tuniteit aan om in samenwerking met de Lut-
gardisschool grond te verwerven om zowel een 
woonzorgzone te starten als de andere aanwezige 
gemeenschapsinfrastructuur (school, jeugdhuis, 
kinderkribbe) te verankeren;

− een complex project is de Verheydenstraat in 
Anderlecht waar in samenwerking met een privé-
initiatiefnemer een rusthuis wordt voorbereid, 
met een unit voor dementerenden, een lokaal 
dienstencentrum. Dit project moet ook de nursing 
unit voor zorgbehoevende gehandicapten van vzw 
Zonnelied incorporeren. Een impuls van 1 mil-
joen euro wordt gereserveerd binnen het Vlaams 
Brusselfonds voor dit belangrijke project van de 
nursing unit;

− eind 2008 starten de verbouwingen in de Begij-
nenstraat (Molenbeek);

− intussen bekijkt men in Ganshoren de ‘interne’ 
uitbreidingsmogelijkheden van de gemeenschaps-
infrastructuur om er het lokaal dienstencentrum 
en dagverzorgingscentrum te realiseren.

In al deze welzijnsinitiatieven heeft de Vlaamse 
Gemeenschap vanuit het Vlaams Brusselbeleid 
een trekkersrol vervuld. Het is nu aan de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie en zijn Vlaamse collega 
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bevoegd voor Welzijn om de inspanningen te veran-
keren in het reguliere beleid. De minister zal op het 
eind van de zittingsperiode verder de politieke stap-
pen zetten om deze inbedding te kunnen verkrijgen.

Cultuur, Jeugd en Sport

De minister gaat in vogelvlucht over dit onderdeel. 
Naast de aandacht voor cultuur via impulssubsidies 
vanuit het eigen Brusselbeleid en de aandacht voor 
Brussel bij de ontwikkeling van culturele infrastruc-
tuur, heeft onze hoofdstad uiteraard ook haar plaats 
in het Vlaams cultuurbeleid.

De afgelopen jaren voerde de minister een actief  cul-
tureel investeringsbeleid in onze hoofdstad. Er werd 
geïnvesteerd in de Beursschouwburg, de KVS, Flagey, 
de Kaaistudios, Zinnema. Daarnaast verrijst bin-
nenkort de 1-kilometerzone rond het Muntplein met 
het Vlaams Communicatiehuis Brussel, het Vlaams-
Marokkaans Culturenhuis Daarkom en het Vlaams-
Nederlands Huis deBuren. Extra aandacht gaat er dit 
en volgend jaar naar de verbetering van de onthaal- 
en baliefunctie zowel bij AB als bij het Kaaitheather. 
Op infrastructureel vlak gebeurt ook de aankoop van 
de Nieuwe Werkhuizen voor ROSAS/Parts. Daar-
naast neemt de Vlaamse Gemeenschap, op vraag van 
de VGC, ook een deel van de exploitatiekosten van 
het nieuwe Bronks Jeugdtheater op zich.

Binnen het Vlaams cultuurbeleid onthoudt de minis-
ter vooral de belangrijke stappen op het vlak van het 
lokaal cultuurbeleid die de afgelopen jaren zijn gezet. 
Niet alleen de middelen zijn toegenomen, ook op het 
terrein is dit duidelijk zichtbaar. In zestien van de 
negentien Brusselse gemeenten wordt er een Neder-
landstalige bibliotheek ingericht. In 2001 waren dit 
er maar negen. En naast de VGC werken ook dertien 
gemeenten aan een geïntegreerd cultuurbeleidsplan. 
Een nieuwe convenant met de VGC is in voorberei-
ding.

Voor het afgelopen jaar stipt de minister verder 
vooral de nieuwe beheersovereenkomst met Zinnema 
aan, het Vlaams huis voor de amateurkunsten in 
Brussel, de erkenning van de Ancienne Belgique als 
instelling van de Vlaamse Gemeenschap en de toe-
passing van het 1 eurotarief  voor jongeren tot 26 in 
Bozar.

Al deze initiatieven reflecteren zich ook in de evolu-
tie van de totale middelen vanuit Cultuur voor Brus-
sel: in absolute cijfers is er stijging van 8,5 miljoen in 
1999 naar meer dan 42 miljoen in 2009, of  een groei 
met 399%.

Er werd het afgelopen jaar geïnvesteerd in zowel 
jeugd- als sportinfrastructuur. Binnen het beleids-
domein jeugd denkt de minister aan het Art Basic 
for Childrenhuis in de Noordwijk en aan de verbou-
wingswerken van vzw ‘t Mutske in Laken.

Binnen de bevoegdheid Sport keurde de Vlaamse 
Regering eind vorig jaar de investeringen voor het 
voetbalcentrum Brussel goed. De gemeente Jette gaf 
echter te kennen geen bouwvergunning te zullen afle-
veren. Momenteel wordt er dan ook gekeken met alle 
betrokken partners naar een oplossing voor dit dos-
sier.

Het project Kort op de Bal zal gecontinueerd worden 
binnen de projectoproep ‘proeftuinen in een stede-
lijke context’.

Via het decreet lokaal en regionaal Sport voor Allen-
beleid wordt er sinds dit jaar 800.000 euro voorzien 
voor het tweetalige gebied Brussel-Hoofdstad. Ook 
Brusselse gemeentes konden hierin meestappen. De 
stad Brussel wenste dit te doen, maar kon niet onmid-
dellijk voldoen aan alle voorwaarden. Zij verkregen 
een jaar uitstel om aan alle voorwaarden te voldoen. 
In tussentijd worden de middelen aangewend door de 
VGC.

Besluit

De afgelopen jaren werd er vanuit de Vlaamse 
Gemeenschap fors geïnvesteerd in Brussel. Op die 
manier kwam er een inhaaloperatie op gang op vlak 
van welzijn en gezondheidszorg, jeugd en sport. De 
bespreking van de Brusselnorm en -toets van een 
aantal weken terug bevestigt ook die stelling.

In het laatste jaar van deze zittingsperiode wil de 
minister extra inspanningen leveren voor de taalver-
werving in onze hoofdstad. Hij ging hiervoor uitvoe-
rig in op de vrijstelling van NT2-inschrijfgelden.

Andere belangrijke projecten zijn de middelen voor 
het hoger onderwijs, de Woonzorgzones en het 
Vlaams Communicatiehuis Brussel.

2. Bespreking

2.1. Algemeen

Mevrouw Greet Van Linter feliciteert de minister met 
zijn uitgebreide beleidsbrief  en verwijst verder naar 
haar punctuele opmerkingen. 



12Stuk 15 (2008-2009) – Nr. 5-B

De heer Paul Delva beoordeelt de beleidsbrief  glo-
baal gezien positief. Er worden belangrijke budgettaire 
inspanningen gedaan voor Brussel. Vlaanderen laat 
Brussel inderdaad niet los. De missie en de doelstel-
lingen van het Brusselbeleid zijn juist geformuleerd, 
in overeenstemming met het regeerakkoord. Het is 
belangrijk dat een positief  beleid gevoerd wordt voor 
de ondersteuning van het Nederlands en de taalwer-
ving in Brussel. Terecht wordt daarbij gewezen op het 
belang van de Nederlandstalig onderwijs in Brussel. 
Positief is dat de minister een inhaalbeweging uitvoert 
voor de welzijns- en gezondheidszorg in Brussel. De 
vraag is hoe zich dat zal verhouden tot het reguliere 
beleid van Vlaanderen. Opvallend is de sterke inves-
tering in de sectoren die tot de materiële bevoegdheid 
van de minister behoren: cultuur, sport, jeugdbeleid.

Ook de heer Sven Gatz is vol lof  over de in deze zit-
tingsperiode enorm gestegen middelen voor Brussel 
op een ogenblik dat de band tussen Brussel en Vlaan-
deren door sommigen in vraag wordt gesteld. In mid-
delen uitgedrukt is er vanuit Vlaanderen nog nooit 
zoveel aandacht besteed aan Brussel. Dat is zeker de 
verdienste van de minister.

Mevrouw Elke Roex sluit zich aan bij de lofbetuigin-
gen van vorige sprekers. Zij is tevreden met de conti-
nuïteit in het beleid. 

De heer Dirk De Cock treedt de vorige sprekers bij. 
De minister heeft veel inzichten omgezet in recurrente 
middelen. Er is een forse investering geweest in Brus-
sel. Er is een inhaaloperatie gebeurd op het vlak van 
jeugd, sport, en vooral welzijns- en gezondheidszorg. 
Hij heeft de belangrijke Brusselnorm en Brusseltoets 
ingevoerd. Daardoor wordt Brussel aanzien als een 
stad van 300.000 Vlaamse inwoners. Op terreinen als 
jeugd, sport, onderwijs en cultuur werd dit geïmple-
menteerd. Er worden ook extra inspanningen geleverd 
inzake taalverwerving via het Nederlandstalig onder-
wijs, het Huis van het Nederlands, de Taalwetwijzer. 
Vanuit de Nederlandstalige gemeenschap worden 
belangrijke impulsen gegeven aan de multiculturele 
werkelijkheid. In verband met Brussel studentenstad 
is de samenwerking tussen de hogescholen en de uni-
versiteiten positief te noemen. De studentenverweven-
heid met de stad zou echter beter kunnen. 

Er is wel nog werk aan de winkel betreffende de ver-
houding tussen Vlaanderen en Brussel. De heer Dirk 
De Cock stelt vast dat het draagvlak in Vlaanderen 
voor Brussel kleiner is dan enkele jaren geleden. Het is 
de uitdaging dit tegen te gaan. Al bij al is het een feit 

dat de Vlaamse Gemeenschap in 1999 tamelijk weinig 
investeerde in Brussel, en in 2008-09 veel investeert. 
Dat werpt zijn vruchten al af en dat zal in de toekomst 
nog toenemen, meent de spreker.

De heer Erik Arckens wil zich beperken tot één grote 
opmerking. De middelen voor Brussel zijn de laatste 
jaren fantastisch gestegen. Men moet er echter voor 
opletten zich niet te veel in die cijfers op te sluiten. De 
heer Delva had het over de schrijnende situatie van de 
Vlamingen in zuidoost-Brussel (zie verder Woonzorg-
zones), maar de situatie van de Vlamingen gaat overal 
in Brussel achteruit, zegt de heer Arckens. Dit is geen 
verwijt aan de minister. Spreker wil er enkel op wij-
zen dat men beter gematigder in zijn bewoordingen is 
en een hoerastemming niet op zijn plaats is. Ook de 
problematiek van gentrificatie speelt mee en de duali-
teit in de Vlaamse Gemeenschap tussen een heel jonge 
bevolkingsgroep, product van de gentrificatie, en de 
oude Brusselaars.

De heer Erik Arckens meent voorts dat men nuchter 
moet blijven ten aanzien van interculturaliteit en het 
gemeenschapsdenken. Het tweepijlerssysteem – Vla-
mingen en Franstaligen – waar de Brusselse gemeen-
schap op berust, moet behouden blijven, en dan heeft 
spreker het niet over de VGC. De heer Arckens staat 
achter het gemeenschapsdenken, niet het gewestden-
ken, maar als men er teveel klemtoon op legt verliest 
men vroeg of laat het tweepijlerssysteem uit het oog. 

De heer Dirk De Cock beaamt dat de Vlamingen in 
Brussel er numeriek qua inwonersaantal niet op voor-
uit gaan, maar ze zijn ook niet langer een van de twee 
spelers in Brussel. Er zijn veel spelers, veel culturen in 
Brussel ‘aangespoeld’ in de loop van de decennia. Er 
is wel vooruitgang in de aanvaarding en de vanzelf-
sprekendheid van de Vlaamse aanwezigheid in Brus-
sel, met onze taal en onze culturele bagage. Dat is ook 
een winstpunt, meent het lid.

De minister dankt alle sprekers voor hun steun. 

Wat de heer Erik Arckens zegt is correct, beaamt 
minister Anciaux. Hij kan meegaan in zijn bezorgde 
analyse. Maar stel dat de middelen niet verhoogd wer-
den, zou daardoor die evolutie afgeremd geworden 
zijn? Heeft de Vlaamse overheid daarmee niet andere 
evoluties gestimuleerd? De minister meent van wel. 
Er komen nieuwe mensen naar Brussel, jonge gezin-
nen, en dat is een nieuw gegeven voor de laatste tien 
jaren. De minister erkent ook dat er mensen wegtrek-
ken. Anderzijds heeft de politiek de aandacht voor de 
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hele Vlaamse Gemeenschap in Brussel gestimuleerd. 
Naast wonen is er ook leven in de stad. De evolutie 
in het onderwijs overtuigt de minister ervan dat het 
niet uitgesloten is dat de Vlaamse Gemeenschap in de 
praktijk meertalig kan zijn, waarbij verschillende cul-
turen zich bekennen tot die Vlaamse Gemeenschap. 
Er is een nieuwe evolutie zodat de Vlaamse Gemeen-
schap aanwezig blijft in Brussel. De minister blijft 
optimistisch.

Wat het gemeenschapsdenken betreft vertrekt de 
minister institutioneel vanuit twee gemeenschappen. 
De minister heeft ooit de denkpiste ontwikkeld om 
daarnaast de Europese Gemeenschap verantwoor-
delijk te stellen voor dat tweetalige gebied. Die zou 
financieel en beleidsmatig meer verantwoordelijk-
heid moeten opnemen ten aanzien van het tweeta-
lige gebied Brussel-Hoofdstad. Institutioneel blijft 
de minister bij de tweedeling in een Franse en een 
Vlaamse Gemeenschap en de tweetaligheid, maar die 
twee gemeenschappen moeten in zich interculturele 
gemeenschappen zijn.

2.2. Missie

In de beleidsbrief  stelt de minister dat “de Vlaamse 
Gemeenschap van nature open en verdraagzaam” is. 
De heer Paul Delva merkt op dat gemeenschappen 
niet veel ‘van nature’ zijn. De Vlaamse Gemeenschap 
is vandaag in Brussel zeker open en verdraagzaam en 
doet daarvoor zeer veel inspanningen. De CD&V-
fractie steunt dit. Maar het blijft een voortdurende 
opdracht: gemeenschappen evolueren snel. Minister 
Bert Anciaux repliceert dat dit inderdaad geen evi-
dentie is. Het is de bedoeling dit als uitgangspunt zo 
voorop te stellen.

2.3. Een efficiënt en gecoördineerd Vlaams Gemeen-
schapsbeleid

Er is een aanzienlijke subsidiëring voor BRIO (Brus-
sels Informatie-, Documentatie-, en Onderzoekscen-
trum), stelt de heer Paul Delva vast. Wat is de relatie 
met de studiedienst van de Vlaamse Regering? Is 
er een wederzijdse uitwisseling van gegevens/cijfers 
bijvoorbeeld in het kader van de opmaak van de 
belangrijke VRIND-indicatoren (Vlaamse Regionale 
Indicatoren)?

De minister antwoordt dat hij tot op heden er niet in 
geslaagd is om ook Brusselcijfers te laten opnemen 
in VRIND. Hij probeert de gesprekken tussen BRIO 

en de Vlaamse studiedienst te versterken zodat er een 
betere uitwisseling van gegevens kan komen. Ook zou 
het goed zijn om de meet-en-weetcel van de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie te betrekken. Daarover 
wordt in 2009 overlegd.

2.4. Constructief  overleg en samenwerking

De heer Sven Gatz verschilt enigszins van mening 
met de minister over de Vlaamse Gemeenschaps-
commissie. De minister vindt dat de VGC meer in de 
‘gemeenschapslogica’ moet stappen en minder in de 
‘gewestlogica’. Het lid wijst erop dat in de realiteit de 
VGC van in het begin ‘op twee poten gedanst heeft’. 
Dat is ingebakken in 1989 met de VGC enerzijds als 
deel van de Brusselse instellingen en anderzijds als 
ondergeschikt bestuur van de Vlaamse Regering. 
Dat is goed, vindt het lid. Dat neemt niet weg dat het 
soms voor wrijvingen kan zorgen. Een spreidstand is 
soms moeilijk. In het Brussels Parlement vindt men 
dat de VGC teveel aanleunt bij de Vlaamse Gemeen-
schap. Afhankelijk van de vergadering krijgt men een 
andere mening... De VGC blijft voorlopig wat ze is. 
Waarschijnlijk zal een volgende Vlaamse Regering 
een nieuw evenwicht moeten zoeken met de VGC. Er 
is nu voldoende dossiermatige samenwerking recht-
streeks tussen de Vlaamse Regering en de VGC. De 
band tussen Vlaamse Regering en VGC is voldoende 
versterkt. Tegelijkertijd is het logisch dat de band 
tussen de VGC en de Brusselse Regering voldoende 
sterk is.

Ingaand op de opmerking van de heer Sven Gatz 
zegt de minister dat hij zich zeer grote zorgen maakt 
over de relatie Vlaamse Gemeenschap en de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie. Deze zittingsperiode is 
relatief  goed verlopen, maar de minister vreest dat er 
structureel problemen zullen ontstaan. Zeker in een 
evolutie waarin via de staatshervorming de gewesten 
bijkomend versterkt worden en de gemeenschappen 
te weinig. Een versterking van de gewesten kan maar 
in Brussel verantwoord worden indien ook de band 
tussen VGC en Vlaamse Gemeenschap versterkt 
wordt. De minister gelooft niet in de ongebreidelde 
groei van de gewesten. Om dat te voorkomen wil de 
minister enerzijds de gemeenschapsbevoegdheden 
versterken. Anderzijds wil hij in de praktijk in Brus-
sel (waar de Franstaligen, die uitdrukkelijk vanuit 
de gewestlogica denken omdat zij onder meer geen 
samenwerking willen tussen Wallonië en Brussel) een 
specifieke situatie creëren en de band tussen VGC 
en de Vlaamse Gemeenschap versterken. Dat hoeft 
niet zo te zijn langs Franstalige kant tussen de Com-
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mission de la Communauté Française (Cocof) en het 
Waalse Gewest of  de Franse Gemeenschap. In de 
praktijk evolueert men steeds meer naar scenario’s 
waarbij ofwel het Brusselse Hoofdstedelijke Gewest 
en het Waalse Gewest een verbond maken – maar dat 
zou volgens de minister nefast zijn – ofwel de Cocof 
en het Waalse Gewest een verbond maken. Daar is de 
minister wel voorstander van: een grote versterking 
van de Cocof  en het Waalse Gewest met gemeen-
schapsbevoegdheden. Langs Vlaamse kant wil de 
minister dit juist tegengaan door de band van VGC 
met de Brusselse regering te verminderen. Dat zal 
niet eenvoudig zijn om dat te realiseren. 

2.5. Een Vlaams communicatiebeleid met en over 
Brussel

2.5.1. Brussel als hoofdstad van Vlaanderen

Op blz. 14 van de beleidsbrief  staat dat gerekend 
wordt op de Ancienne Belgique (AB) en het Vlaams-
Brussels netwerk om de Gulden Ontsporing tot een 
succes te maken. De heer Paul Delva vraagt wat 
bedoeld wordt met het Vlaams-Brussels netwerk. 
Minister Bert Anciaux zegt dat het gaat om alle 
Vlaamse organisaties/instellingen in Brussel.

2.5.2. Campagnes

Mevrouw Greet Van Linter vraagt wat het bereik is 
van fm brussel. Werd daar onderzoek naar gedaan? 
De heer Paul Delva sluit zich daarbij aan. Wordt de 
zender nu door meer mensen beluisterd dan vroeger?

Wat fm brussel betreft zijn er de minister geen con-
crete bereikcijfers bekend. Er is wel een luisteron-
derzoek geweest en er blijkt ook een toename aan 
reacties te zijn, bijvoorbeeld via bezoek aan de web-
site. Er is een uitbreiding, een zichtbare uitbreiding in 
de Vlaamse rand. 

Verder meldt de beleidsbrief  dat sinds de commu-
nicatiecampagne rond Zorgzoeker enkele tientallen 
Nederlandstalige zorgverleners zich spontaan heb-
ben aangemeld. Mevrouw Greet Van Linter stelt zich 
de vraag of de databank onvolledig was of waren dit 
zorgverleners die net in Brussel zijn komen wonen? 
Hoe kan die eventuele onvolledigheid worden opge-
vangen? Gaat de zorgzoeker zelf  op zoek naar hulp-
verleners via gegevens van het Rijksinstituut voor 

Ziekte- en Invaliditeitsverzekering (RIZIV)? Voor-
ziet de minister nieuwe klemtonen door de campagne 
ook buiten Brussel te laten lopen, bijvoorbeeld via 
radiospots op Radio 1 of  Studio Brussel? In zijn 
beleidsbrief  zegt de minister immers dat het mis-
schien interessant is om gegadigden buiten Brussel 
aan te trekken en zo lacunes op te vullen.

De campagne rond Zorgzoeker is goed, meent de 
heer Paul Delva, maar er hangt ook een risico aan. 
Er zijn nog altijd Nederlandskundige zorgverleners 
die niet in de website opgenomen zijn. Als het aan-
bod niet op punt staat kan het demotiverend werken. 
Los van die campagne zouden zorgverleners (ook 
Franstalige die Nederlandskundig zijn) nog meer 
aangemoedigd moeten worden om zich op te geven. 
Zoals ook vorige spreker aangaf zou het evident zijn 
om ook de zorgverleners uit de Vlaamse Rand op te 
nemen in Zorgzoeker.

In principe moeten alle Nederlandstalige zorgverle-
ners opgenomen zijn in Zorgzoeker, antwoordt de 
minister. Indien dat niet het geval is kunnen er inder-
daad problemen ontstaan. Iedereen wordt nochtans 
gecontacteerd binnen het tweetalige gebied Brussel-
Hoofdstad. Het is een goed idee om dit uit te brei-
den naar zorgverleners van de Vlaamse Rand. Voor 
alle duidelijkheid, het blijft gaan om vrijwillige aan-
melding. Er zijn aanvullingen gebeurd via specifieke 
contacten. Men probeert aandacht te besteden aan 
de correctheid, zowel wat betreft de beroepsgroep 
als de Nederlandskundigheid. De gegevens over de 
Vlaamse Rand zijn niet optimaal. Daar moet verder 
aan gewerkt worden. Het is de bedoeling om nadien 
daarrond een campagne op te zetten.

De heer Paul Delva wenst verder te vernemen voor 
welk doelpubliek de elektronische nieuwsbrief van de 
cel Coördinatie Brussel bedoeld is. 

2.5.3. Vlaams Communicatiehuis Brussel (VCHB)

Mevrouw Greet Van Linter wenst te weten of  de 
Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC) ingestemd 
heeft met de betaling van 3,6 miljoen euro voor ver-
bouwingenkosten aan het VCHB. Is daar een beslis-
sing van het college over? Hoe zal de bijdrage van de 
VGC betaald worden? Volgens het lid is die 3,6 mil-
joen euro niet opgenomen in het investeringsplan van 
de VGC. Heeft het college formeel ingestemd met 
de beheersstructuur? Is de wettelijk voorgeschreven 
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consultatie van de vakbonden gebeurd wat overname 
en statuut van het personeel betreft, in het bijzon-
der inzake de Hoofdstedelijke Openbare Bibliotheek 
(HOB)? Hoe worden de mandaten in de EVA ver-
deeld tussen de overheden? 

De bijdrage van de VGC in de verbouwingskos-
ten van het Vlaams Communicatiehuis zijn deels al 
betaald in 2008, zegt de minister. De betaling wordt 
over drie jaren gespreid. Einde 2007 werd daar-
over een samenwerkingsovereenkomst gesloten (die 
samenwerkingovereenkomst werd overigens reeds 
vroeger aan de commissieleden bezorgd). Het college 
heeft dat dus goedgekeurd. De mandaten worden 
voor twee derden bepaald door de Vlaamse Gemeen-
schap en voor een derde door de VGC. 

Welk talenbeleid zal er gevoerd worden in het Vlaams 
Communicatiehuis, vraagt de heer Paul Delva? Hij 
veronderstelt dat er een meertalig communicatiebe-
leid gevoerd zal worden. Hoe zal dat verlopen?

Onthaal en Promotie Brussel (OPB) levert goed 
werk, stelt de heer Sven Gatz. Er is het perspectief  
dat de werking versterkt zal worden via de website 
UITinBRUSSEL.be. Wanneer zal dat realiteit zijn? 
UITinBRUSSEL.be is een goede zaak. Als het een 
voltreffer wordt zal ook een Franstalige en Engelsta-
lige versie nodig zijn, merkt de heer Gatz op.

UITinBRUSSEL wordt eind november 2008 gelan-
ceerd, deelt de minister mee. De minister erkent dat 
er een Franstalige of  Engelstalige versie zou kunnen 
zijn. De taalwetgeving maakt het mogelijk zich tot 
anderstaligen te richten, op voorwaarde dat het om 
een vertaling gaat van de oorspronkelijke Neder-
landstalige versie en dat het om niet gepersonali-
seerde informatie gaat. In het geval van een website 
is dat geen probleem.

2.5.4. De Vlaams-Brusselse media

De Vlaams Belangfractie heeft problemen met 
de subsidie aan het weekblad Brussel Deze Week 
(BDW), zegt mevrouw Greet Van Linter. BDW 
bericht niet objectief  over Brussel en haar bevolking 
volgens Vlaams Belang. Van een blad dat met belas-
tinggeld wordt gesubsidieerd, mag dit verwacht wor-
den. Het is veeleer een propagandablad van bepaalde 
partijen.

Het bereik van de Brusselse media is momenteel 
niet groot, vindt de heer Paul Delva. Hoe kunnen zij 
dan de band met Vlaanderen versterken? Tvbrussel 

is enkel tijdens het weekend op de VRT te bekijken. 
Brussel Deze Week kent een minimale verspreiding 
buiten Brussel en fm brussel (zie ook hierboven Cam-
pagnes) is beperkt tot Brussel en de Rand. Het lid ziet 
niet welke instrumenten de Brusselse media momen-
teel hebben om het imago van Brussel te versterken 
in Vlaanderen.

Mevrouw Elke Roex sluit zich hierbij aan. Tvbrus-
sel is overigens een tijd verdwenen van het DVB-T-  
kanaal in Brussel. Er zijn duidelijke afspraken nodig 
met de digitale kabelmaatschappijen. Waarom zou 
men trouwens tvbrussel niet digitaal over heel Vlaan-
deren uitzenden? Zijn daar onderhandelingen over 
gebeurd?

De minister beaamt dat er in verband met tvbrussel 
inderdaad een probleem geweest is doordat de ver-
schillende providers onafhankelijk van elkaar kanalen 
hebben gewijzigd. Er heeft een gesprek plaatsgevon-
den tussen de directie van tvbrussel en de providers. 
Tvbrussel zal een specifieke communicatie opzetten 
om de burger te informeren over de bereikbaarheid 
van de zender.

2.6. Het Nederlands in Brussel

2.6.1. Huis van het Nederlands

Mevrouw Greet Van Linter heeft vragen bij de wer-
kelijke resultaten van de cursussen Nederlands op de 
werkvloer. Vooral in ziekenhuizen en spoeddiensten 
heeft men te maken met personeelstekort en tijds-
gebrek zodat de continuïteit van deze lessen in het 
gedrang komt. Ook wees de praktijk uit dat op het 
terrein de gang van zaken niet veel verandert wat taal 
betreft, meent het lid. Wordt er wel nagegaan of  er 
duidelijk resultaat is? Het lid kan zich in sommige 
projecten terugvinden, voor andere meent ze dat de 
Vlaamse overheid geen middelen moet uittrekken, 
bijvoorbeeld voor Nederlands voor apothekers. Van 
iemand die zoveel jaren universitaire studies gevolgd 
heeft, mag men verwachten dat hij de capaciteiten 
heeft om zelf  Nederlands te leren. Het gaat vooral 
om respect en interesse voor de andere taal. De pro-
jecten School en Ouders en Nederlands in de kinder-
opvangdiensten vindt het lid wel goed omdat het hier 
gaat om bewustmaking en het maken van de juiste 
keuzes om de juiste redenen.

De heer Sven Gatz staat volledig achter de taalmodu-
les van het Huis van het Nederlands. Loopt alles nog 
zoals men mag verwachten? Hopelijk valt dit niet stil 
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en groeien de modules zelfs in de mate van het moge-
lijke. Graag kreeg het lid meer informatie hierover.

De lopende projecten taalpromotie van het Huis van 
het Nederlands worden gecontinueerd of  overgeno-
men, antwoordt de minister. Een voorbeeld van een 
project dat overgenomen wordt is de cursus Neder-
lands voor spoeddiensten. Het werd overgenomen 
door de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommis-
sie (GGC). De kwaliteitscontrole wordt wel door het 
Huis van het Nederlands opgevolgd. Het Nederlands 
in de winkelstraten en andere projecten blijven onder-
steund door het Huis van het Nederlands zelf. Vaak 
zijn dit projecten die tot stand komen na particuliere 
vragen en samen met beroepsfederaties. Ze worden 
gecontinueerd.

2.6.2. Taalwetwijzer

In de vorige beleidsbrief  wees de minister op de 
maatschappelijke behoefte van de Taalwetwijzer 
en was hij overtuigd van de verdere uitbouw ervan 
en betere informatie ten aanzien van de burger. Nu 
meldt de beleidsbrief  echter (blz. 24) dat er door 
de afwezigheid van een gespecialiseerd jurist gedu-
rende twee maanden geen dossiers geregistreerd 
werden. Hoe kan een dergelijke dienst werken zon-
der een gespecialiseerd jurist, vraagt mevrouw Greet 
Van Linter? “Deze aanbreng van vragen bij de Taal-
wetwijzer wijst erop dat het steunpunt voldoet aan 
een maatschappelijke behoefte”. Hoe kan de minister 
dat concluderen als deze uitspraak gebaseerd is op 
de “veronderstelling dat er maandelijks gemiddeld 25 
dossiers worden behandeld”? Het lid pleit ervoor dat 
de efficiëntie van de dienst ernstig geëvalueerd wordt. 
Vlaams Belang is tevens voorstander van een ver-
sterkte begeleidingsfunctie. Heeft de minister nu echt 
concrete cijfers over het aantal klachten of  blijft het 
bij veronderstellingen? 

De situatie bij de Taalwetwijzer heeft de minister ook 
geërgerd. Volgens Beter Bestuurlijk Beleid is het per-
soneelsbeleid geen bevoegdheid van de functioneel 
bevoegde minister. Dat mag er natuurlijk niet toe 
leiden dat overeengekomen opdrachten niet kun-
nen worden uitgevoerd. Maar dat was de realiteit in 
2007. De minister beaamt dat de afwezigheid van een 
geschikt jurist gedurende twee maanden een ernstig 
probleem was. Ten gevolge daarvan is er alleen een 
raming van de vermoedelijke klachten. Alle vragen 
werden wel doorgestuurd naar de juridische dienst. 
Ze werden wel beantwoord maar niet geregistreerd.

2.6.3. Taalverwerving

De heer Sven Gatz is verbaasd dat Brede School in 
de beleidsbrief  gekoppeld wordt aan taalverwerving 
en niet aan onderwijs. Tot dusver was Onderwijs een 
gemeenschapsmaterie ten opzicht waarvan de minis-
ter nog niet uitdrukkelijk een complementair beleid 
voerde. Is dit het begin daarvan? De heer Gatz had 
hieromtrent graag wat meer verduidelijking gekre-
gen.

Ook voor mevrouw Elke Roex is het een raadsel 
waarom Brede School hier vermeld wordt. Gaat het 
om naschoolse activiteiten? Dan is een stroomlijning 
van het naschoolse aanbod wenselijk. In bepaalde 
scholen is er Brede School naast de IBO’s (initiatie-
ven buitenschoolse opvang) die samenwerken met 
socioculturele verenigingen in de buurt, waar men 
kinderen naartoe probeert te leiden. Er zijn dus al 
verschillende actoren bezig. Het lid heeft daarmee 
niet gezegd dat er teveel initiatieven zijn, wel dat 
stroomlijning nodig is. 

Spreker vraagt ook aandacht te besteden aan infra-
structuur voor vrijetijdsinitiatieven. Speelpleinen 
hebben constant nood aan geschikte infrastructuur 
voor naschoolse activiteiten en opvang tijdens vakan-
tieperioden. Veel schoolgebouwen zijn niet afgestemd 
op vrijetijdsactiviteiten.

Als het gaat om schoolse activiteiten stelt de spreker 
zich de vraag in hoeverre het afgestemd is met het 
reguliere onderwijsbeleid. Graag kreeg het lid verdui-
delijking hieromtrent.

Mevrouw An Michiels merkt op dat de minster zich 
met Brede School wel op het terrein van het leer-
plichtonderwijs begeeft, in tegenstelling tot in het 
hoofdstuk Stad voor studenten. Voor de spreker is 
dat geen probleem. Vlaams Belang zegt reeds lang 
dat leerlingen ook buiten de schoolmuren in contact 
moeten komen met het Nederlands. Het lid is dus ver-
heugd dat de minister deze piste duidelijk inschrijft. 
Mevrouw Michiels veronderstelt wel dat er overleg 
en uitwisseling is met de minister van Onderwijs en 
met de andere steden en gemeenten, zodat het warm 
water niet opnieuw uitgevonden moet worden.

Waarom is Brede School terug te vinden onder taal-
verwerving? In een gesprek met Vlaams minister 
Vandenbroucke en Brussels minister Vanhengel is de 
nood aan extra muros activiteiten in het Nederlands 
aan bod gekomen. Minister Bert Anciaux zegt Brede 



17 Stuk 15 (2008-2009) – Nr. 5-B

School louter in dat kader te zien. Het kan niet de 
bedoeling zijn vanuit de bevoegdheid Brussel Brede 
School te ontwikkelen. Dat kan enkel op beperkte 
schaal vanuit de opdracht taalverwerving, vindt de 
minister. Daarentegen heeft minister Anciaux binnen 
cultuur, jeugd en sport een bredere visie daaromtrent 
ontwikkeld en ook meer initiatieven genomen. Hij 
blijft ervan overtuigd dat Brede School in de brede 
betekenis van het woord gerealiseerd moet worden 
binnen onderwijs, maar vandaag de dag is dat nog 
niet het geval. Het is ook zeer ambitieus. Hij hoopt 
dat dit debat de volgende zittingsperiode ten volle 
gevoerd kan worden binnen onderwijs.

Mevrouw Elke Roex vraagt om welk soort projecten 
het gaat. De minister antwoordt dat het om diverse 
projecten gaat op het vlak van jeugd, cultuur en 
sport. Het gaat om het ontwikkelen van een netwerk 
van plaatselijk aanbod dat aan de Nederlandstalige 
scholen wordt aangereikt zodat de leerlingen hun weg 
ernaartoe vinden. Het gaat om activiteiten buiten de 
schooluren. Activiteiten binnen de schooluren vallen 
onder het pakket waarvoor minister Vandenbroucke 
van Onderwijs bevoegd is. Vandaar dat de minister 
spreekt over Brede School in de ‘lichte versie van het 
woord’.

Mevrouw Elke Roex herhaalt dat er twee soorten ini-
tiatieven naschoolse activiteiten zijn: Brede School 
en de IBO’s met het XYZ-model waarbij de IBO 
naast de ‘nestfunctie’ ook een ‘webfunctie’ heeft door 
kinderen toe te leiden naar bestaande vrijetijdsini-
tiatieven. De IBO’s worden daarvoor door de VGC 
gesubsidieerd. Het is belangrijk de verschillende 
soorten initiatieven te stroomlijnen. Ondersteunt de 
minister de initiatieven zelf  of  de organisaties die de 
brug maken tussen school en initiatieven?

De minister zegt dat het daar niet om gaat. Hij geeft 
het voorbeeld van Kort op de bal. Men stelt vast 
dat er honderden jongeren zijn in het Nederlandsta-
lig onderwijs, maar dat er op geen enkele wijze een 
link bestaat met de Nederlandstalige voetbalclubs in 
Brussel. Waar het de minister om gaat is dat de jon-
geren zo vlug mogelijk in contact komen met Neder-
landstalige initiatieven buiten de school. Dat is de 
eerste zorg, niet de structuren of  het versterken of 
verzwakken van de huidige actoren op het veld. 

2.7. Diversiteit als rode draad

In verband met Daarkom wordt verwezen naar een 
interpellatie en vraag om uitleg in de commissie voor 

Cultuur (13 november 2008, zie Hand. Vl. Parl. 2008-
09, C61-CUL8). De heer Paul Delva vraagt wat in de 
beleidsbrief  bedoeld wordt met ‘Westers-Arabische 
culturen’: “Het Culturenhuis wil burgers en organisa-
ties aanmoedigen om de Vlaamse (Westers-Europese) 
en Marokkaanse (Westers-Arabische) culturen uit te 
diepen en de wisselwerking te bevorderen” (blz. 25). 

De minister antwoordt dat het Vlaams-Marokkaans 
Culturenhuis een samenwerking is van twee gemeen-
schappen die elk ook een verzameling zijn van ver-
schillende gemeenschappen/culturen. In Marokko is 
er bijvoorbeeld Arabische of moslimcultuur, Berber-
cultuur, joodse cultuur, christelijke cultuur. Het is een 
verwijzing naar de verscheidenheid.

De heer Paul Delva ervaart Studio Globo als zeer 
positief. Hij hoopt dat het in de toekomst goed kan 
blijven functioneren. Het is een krachtig kanaal om 
de diversiteit in Brussel kenbaar te maken in Vlaan-
deren en Vlaamse leerlingen te tonen hoe interessant 
die diversiteit in Brussel is.

Algemeen gesteld verschilt de Open Vld-fractie met 
de minister over de invulling van het begrip diversi-
teit, zegt de heer Sven Gatz. Spreker hecht evenveel 
gewicht aan het belang van diversiteit in de Brus-
selse samenleving als de minister. Hij stelt zich alleen 
vragen bij het oprichten van diverse culturenhuizen. 
De discussie over Daarkom zal in de commissie voor 
Cultuur gevoerd worden. Er is ook al een Vlaams-
Afrikaans Culturenhuis. De vraag is niet waar het 
begint, maar waar het eindigt… Wat kost het en wat 
brengt het op? Het lid vindt het op zich positief dat er 
zoveel aandacht besteed wordt aan diversiteit, maar 
is dit de goede manier? Dat hoort thuis in een maat-
schappelijk debat. De discussie over hoe de Vlaamse 
Gemeenschap omgaat met diversiteit moet de vol-
gende legislatuur verder gezet worden. 

In verband met diversiteit is het belangrijkste dat men 
hetzelfde uitgangspunt heeft, vindt de minister. De 
Vlaamse Gemeenschap wordt versterkt als diversiteit 
ingebed is in de initiatieven van de Vlaamse Gemeen-
schap. Men kan zich vragen stellen over de limieten. 
De internationale rol van de Vlaamse Gemeenschap 
staat vandaag onder druk. De Vlaamse Gemeenschap 
wordt met argusogen bekeken. Dat kan slechts opge-
lost worden op twee wijzen: extern zoveel mogelijk 
verbonden/verbanden creëren met andere gemeen-
schappen – al dan niet institutioneel – en intern bin-
nen de Vlaamse Gemeenschap openheid creëren ten 
aanzien van andere aanwezige culturen. Beide zijn 
sterk met elkaar verbonden.
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(Zie ook Algemeen)

2.8. Stad voor studenten

De heer Paul Delva wijst op het gebrek aan (fuif)zalen 
en cafés voor de studenten in Brussel. De Vlaamse 
Gemeenschap moet niet zelf  in zalen investeren, 
maar kan onderzoeken hoe ze de beschikbaarheid 
kan faciliteren. Het verschil met andere studentenste-
den is op dat vlak groot.

Volgens de heer Delva stelt de beleidsbrief  Plug-in 
Brussel, de Brusseldag voor afstuderenden in knel-
puntberoepen, precies in vraag. Is er een evolutie te 
verwachten? 

Het valt mevrouw An Michiels op dat in dit hoofd-
stuk gefocust wordt op het hoger onderwijs. De 
beleidsbrief  Onderwijs wijdt zich aan het leerplicht-
onderwijs. Is dat in afspraak tussen de ministers 
onderling? Het lid hoopt dat beide beleidsdomeinen 
elkaar ondersteunen. 

De minister is het er mee eens dat er in Brussel onvol-
doende fuifruimtes zijn voor de studenten. In de 
praktijk heeft de Vlaamse overheid al heel wat pro-
jecten met cafés lopen. Fuifzalen lijken een logisch 
gevolg. Een deel van de investeringen in het hoger 
onderwijs gaan naar culturele animatie. Dat zijn 
de randvoorwaarden. Studentenruimte is daar een 
belangrijk onderdeel van.

Wat Plug-in Brussel aangaat, wijst de minister erop 
dat aandacht voor Brussel en de verschillende part-
ners reeds in het lespakket van de desbetreffende 
opleidingen vervat zit. Er wordt een rustige evaluatie 
gehouden; het is geen ‘voorafname’. Er zal worden 
bekeken of  de meerwaarde van Plug-in Brussel vol-
doende groot is en of  er misschien een heroriëntatie 
nodig is.

2.9. Welzijn en gezondheidszorg

2.9.1. Woonzorgzones

De initiatieven die de minister neemt op het vlak 
van ouderenzorg en welzijn zijn broodnodig, stelt 
mevrouw Greet Van Linter. De cijfers inzake de invul-
ling van de programmatie voor Brussel zijn bescha-
mend. De groep van ouderen en zorgbehoevenden 
blijkt nu ook uit noodzaak Brussel te verlaten, in 

tegenstelling tot wat vroeger werd aangenomen, 
namelijk dat het vooral de jongere gezinnen waren. 
Het beleid moet dringend aangepast worden, ook de 
inbedding in het reguliere beleid.

In verband met Ganshoren zou er momenteel één 
pand aangekocht zijn en één pand in onderhande-
ling. Kan de minister dit bevestigen, vraagt mevrouw 
Greet Van Linter? Er is al veel gedaan maar het valt 
toch op dat er veel in de toekomstige tijd gesproken 
wordt in de beleidsbrief. Er rest de minister niet veel 
tijd meer om de rest van dit project van de woonzorg-
zones te concretiseren.

De heer Paul Delva evalueert de woonzorgzones als 
zeer positief. Het feit dat in zuidoost-Brussel, name-
lijk in Oudergem, iets kan gebeuren is zeer positief. 
Het zuidoosten van Brussel kent een grote problema-
tiek van vereenzaming. Het aantal Nederlandstaligen 
kalft steeds verder af, nog meer dan in andere delen 
van Brussel. Het lid vraagt speciale aandacht voor 
dat gebied.

Ook de heer Sven Gatz is verheugd over de trein van 
de woonzorgzones die begint te rijden. Hij had graag 
reeds meer concrete projecten in zicht gekregen, 
maar hij kent de Brusselse realiteit. Hij hoopt dat het 
project in de volgende legislatuur op kruissnelheid 
komt.

Mevrouw Elke Roex is eveneens opgetogen over 
de vooruitgang op het vlak van de infrastructuur, 
de bouw van rusthuizen. Spreker vraagt zich wel 
bezorgd af  of  (secundair en hoger) onderwijs en 
opleiding mee volgen. Moet er geen grote inspan-
ning geleverd worden om de opleidingen voor zorg-
beroepen te promoten en te versterken? Men moet 
de functies in de nieuwe instellingen ingevuld krij-
gen. Enerzijds is er een boom in het Nederlandsta-
lig onderwijs, anderzijds een hoge werkloosheid. De 
sector moet grote inspanningen leveren om personeel 
te vinden, terwijl er een groot potentieel is. Blijkbaar 
is een slechte afstemming tussen beide. Hoe kan die 
afstemming verbeterd worden?

Wat de woonzorgzones betreft heeft de Vlaamse 
Gemeenschap in Ganshoren twee panden aangekocht 
voor de realisatie van het lokaal dienstencentrum, 
zegt de minister.

De minister heeft het volste begrip voor de bezorgd-
heid voor het zuiden, zuidoosten van Brussel. Het 
is essentieel dat daar initiatieven (blijven) genomen 
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worden. (In verband met afstemming opleidingen en 
arbeidsmarkt: zie volgende item)

2.9.2. Een gecoördineerd gezondheidsbeleid

Er wordt in 2008 van Zorgnet verwacht dat er in een 
hoog tempo nieuwe zorgpaden ontwikkeld worden. 
Het aantal zou op zes gebracht worden, wat een ver-
dubbeling is. Is de financiële impuls via het Vlaams 
Brusselfonds voldoende, wil mevrouw Greet Van 
Linter weten? 

Aangaande het Zorgnet kan de uitbreiding van de 
zorgpaden verlopen binnen de enveloppe meent de 
minister. Zorgnet zelf  vraagt geen uitbreiding van de 
financiële middelen.

Wat betreft de samenwerking legt de gezondheids-
coördinator mogelijke scenario’s op tafel. Mevrouw 
Greet Van Linter vraagt of  de minister wat concreter 
kan zijn. Is de hertekening voor begin of einde 2009?

De heer Sven Gatz staat sterk achter de verdere 
coördinatie en hertekening van de Brusselse gezond-
heidzorg. Er zijn volgens spreker signalen dat men 
voldoende over het pluralistisch karakter van het 
project Coördinatie Gezondheidszorg Brussel moet 
waken. 

Mevrouw Elke Roex vindt de coördinerende functie 
en de verschillende initiatieven positief. De zorgwe-
reld in Brussel is echter niet zo ruim. Is het niet nodig 
om een en ander te integreren en alle actieve krachten 
te verenigen? Het lid denkt aan de zorgcoördinator, 
de Brusselse Huisartsenkring, de wachtdienst, Zorg-
net, Zorgzoeker enzovoort. Op een gegeven moment 
moet misschien gezocht worden naar synergie om het 
geheel op één spoor te zetten, meent het lid.

Wat het gecoördineerd gezondheidsbeleid betreft 
deelt de minister mee dat het overleg tussen de ver-
schillende vzw’s nog aan de gang is, alsook terug-
koppeling naar de stuurgroep. Dat is de specifieke 
opdracht van de gezondheidscoördinator. De 
minister is het er stellig mee eens dat het pluralisme 
gewaarborgd moet blijven. Hij is er zich niet van 
bewust dat er signalen in die zin zijn. De heer Gatz 
antwoordt dat het niet om een alarmkreet gaat maar 
veeleer om een vraag om oplettendheid.

Het probleem van de huisartsen blijft ernstig en 
dringend, merkt mevrouw Greet Van Linter verder 
op. Het is een complex probleem: de meeste artsen 
zijn boven 55 jaar, er is de overloop naar Franstalige 

wachtdiensten, de hoge werklast enzovoort. Het gaat 
niet alleen over het aantrekken van nieuwe artsen 
naar Brussel, er is ook nood aan een opwaardering 
van het beroep van huisarts. Studenten geneeskunde 
kiezen steeds meer voor specialisaties. De minister 
erkent dit probleem. Misschien moet de problematiek 
samen met Onderwijs bekeken worden.

De minister repliceert dat zijn zorg blijft uitgaan naar 
de huisartsen. In het aantrekken van huisartsen speelt 
Pro Medicis Brussel een grote rol via infopakketten, 
stages, jobbeurzen en dergelijke. Ook wordt over-
legd met onderwijs om te bekijken hoe meer stimuli 
gegeven kunnen worden zodat meer studenten kiezen 
voor dit beroep. Dit is niet evident. Ook in het geheel 
van de zorgverlening en de operationalisering van de 
woonzorgzones is het essentieel dat de afstemming 
tussen opgeleiden en vacatures beter verloopt. Het 
aantrekkelijker maken van het beroep huisarts en het 
behouden van huisartsen in Brussel moet mee wor-
den bekeken met de Brussels huisartsenkring. Men 
probeert dit te realiseren via taxidienst, Zorgzoeker, 
en andere intiatieven. 

De Vlaams Belangfractie is nog steeds voorstander 
van een tweede Vlaams ziekenhuis ten zuiden van 
Brussel. Mevrouw Greet Van Linter is verheugd dat 
de haalbaarheidsstudie er alsnog gekomen is, maar de 
resultaten laten op zich wachten. Een grotere impuls 
is nodig.

De heer Sven Gatz zegt te hebben begrepen dat de 
vertraging van de haalbaarheidsstudie te wijten zou 
zijn aan het respecteren van de privacywetgeving bij 
de representatieve steekproef. Wanneer mag men 
redelijkerwijs de resultaten verwachten?

In verband met de haalbaarheidsstudie voor een 
tweede Vlaams ziekenhuis en de UZ-antenne meldt 
de minister dat midden december een gesprek 
gepland is met de directie van het UZ-ziekenhuis dat 
het onderzoek doet. Dan wordt een stand van zaken 
opgemaakt. De minister kan dan een nieuwe timing 
meedelen. Het probleem was vooral dat de gegevens 
van het RIZIV en van andere ziekenhuizen moei-
zaam doorgegeven werden.

2.10. Cultuurbeleid

In verband met het Vlaams Huis van de Film vraagt 
de heer Paul Delva of  er samenwerking komt met het 
Filmmuseum, dat ook internationaal zeer gewaar-
deerd is.
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Verder wenst de heer Delva te vernemen of de huur-
overeenkomst in verband met de gebouwen voor 
Rosas al getekend werd.

De heer Delva herhaalt de opmerking die hij bij de 
bespreking van de vorige beleidsbrief  maakte, name-
lijk dat het middenveld weinig aan bod komt in de 
beleidsbrief. De verenigingen die nu al actief zijn wor-
den niet voor het voetlicht gebracht. In het hoofd-
stuk sociaal-cultureel volwassenenwerk wordt er wel 
terecht aandacht besteed aan de volkshogeschool 
Vormingplus-Citizenne. Bewegingen en verenigingen 
komen minder naar voren.

Vooralsnog is er geen samenwerking tussen het 
Vlaams Huis voor de Film en het Filmmuseum, 
zegt de minister. De minister probeert wel een struc-
turele samenwerking tot stand te brengen. Film-
museum is nog een federale instelling die weliswaar 
een band heeft met de (ook federale) Bozar waar-
mee de Vlaamse Gemeenschap reeds een samenwer-
kingsverband heeft. De minister vindt het een zeer 
interessante piste om met het Filmmuseum te gaan 
samenwerken.

De huurovereenkomst voor de gebouwen voor Rosas 
wordt allicht nog voor het einde van het jaar gete-
kend samen met de beheersovereenkomst.

De heer Delva heeft gelijk als hij zegt dat het mid-
denveld weinig aan bod komt in de beleidsbrief. Net 
omwille van de opmerking van het lid vorig jaar hier-
omtrent heeft de minister in 2008 een grootschalige 
campagne voorzien in samenwerking met het midden-
veld om het belang van het middenveld te promoten. 
Het middenveld wordt natuurlijk ook ondersteund 
via het cultuurbeleid.

2.11. Sportbeleid

Het zal de minister niet verwonderen dat de heer Sven 
Gatz zeer verheugd is over de inspanningen voor het 
voetbalcentrum in Jette. Ondanks de aanhoudende 
moeilijkheden wordt het licht aan het eind van de 
tunnel in dit dossier zichtbaar. Het lid hoopt dat hij 
de definitieve doorbraak nog deze zittingsperiode 
mag beleven.

Minister Bert Anciaux antwoordt hierop dat over het 
voetbalcentrum Jette overleg bezig is tussen de club 
en de gemeente. 

2.12. Jeugdbeleid

In verband met jeugdinfrastructuur vermeldt de 
beleidsbrief twee interessante projecten meent de heer 
Paul Delva. Hij veronderstelt dat er inzake jeugdhui-
zen in het algemeen nog een inhaaloperatie te doen is. 
Zijn er nog concrete vragen vanuit jeugdbewegingen? 
De beleidsbrief  vermeldt geen andere, maar het lid 
vermoedt dat dit misschien onderzocht wordt.

In verband met jeugdinfrastructuur was de situatie 
van het jeugdhuis De Branding van Laken zo schrij-
nend dat men verhuisd is naar Jette, antwoordt de 
minister. De Vlaamse Gemeenschap heeft uitdrukke-
lijk gevraagd of  er vanuit het Vlaams Brusselsfonds 
hulp nodig was. (Er waren daarvoor uitdrukkelijk 
middelen voorzien op de begroting van dit fonds.) 
Het antwoord daarop was (herhaaldelijk) ontken-
nend. De gemeente Jette heeft formeel een engage-
ment toegezegd dat op 6 december geconcretiseerd 
wordt.

3. Motie van aanbeveling

Tot besluit van de behandeling van de beleidsbrief  
Brussel werd een motie van aanbeveling aangekon-
digd door de dames Greet Van Linter, An Michiels 
en Gerda Van Steenberge en de heer Erik Arckens.

4. Indicatieve stemming

De dames Greet Van Linter, Gerda van Steenberge, 
An Michiels en de heren Luk Van Nieuwenhuysen en 
Erik Arckens hebben drie amendementen ingediend 
(Parl. St. Vl. Parl. 2008-09 – nr. 15/2). 

– Amendement nr. 2 strekt ertoe in de Tabel, afde-
ling I, op programma AG Coördinatie Brussel, 
het totaal van de niet-gesplitste kredieten “43.417 
duizend euro”, te brengen op “40.759 duizend 
euro” (verlaging met 2.658 duizend euro).

Mevrouw Greet Van Linter verduidelijkt dat de 
nieuwswaarde van Brussel Deze Week dubieus en 
ontoereikend is aangezien er bij Brussel Deze Week 
geen sprake is van objectieve verslaggeving. Dit kan 
niet met overheidsmiddelen. Deze middelen (basis-
allocatie 3306) worden beter gevoegd bij de brood-
nodige inspanningen op het vlak van welzijn om de 
bestaande achterstand te verminderen en bij de initi-
atieven voor Nederlandstalige dienstverlening.
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– Amendement nr. 3 sterkt ertoe in artikel 134 in de 
derde paragraaf “13.932 duizend euro” te vervan-
gen door “18.932 duizend euro”. Amendement 
nr. 4 hangt daarmee samen: het strekt ertoe in de 
Tabel, afdeling I, op programma AG Coördinatie 
Brussel: A. de vastleggingsmachtiging van basisal-
locatie 9911 “13.932 duizend euro” te brengen op 
“18.932 duizend euro” (verhoging met 5.000 dui-
zend euro) en B. het totaal van de vastleggings-
machtigingen “13.932 duizend euro” te brengen 
op “18.932 duizend euro” (verhoging met 5.000 
duizend euro).

Volgens mevrouw Greet Van Linter zijn de noden in 
de welzijnssector en Nederlandstalige gezondheids-
zorg dermate groot dat deze verhoging noodzakelijk 
is. 

De amendementen nrs. 2 tot en met 4 worden met 4 
stemmen tegen 9 verworpen.

De aan de commissie toegewezen artikelen en de 
begrotingstabel (zie opsplitsing begrotingsverslag 
commissie Algemeen Beleid, Financiën en Begroting) 
wat programma AG Coördinatie Brussel en de bijho-
rende werkingskredieten op programma VK betreft, 
worden met 9 stemmen bij 4 onthoudingen aangeno-
men.

II. VLAAMSE RAND

1. Toelichting door de heer Frank Vandenbroucke, 
viceminister-president van de Vlaamse Regering, 
Vlaams minister van Werk, Onderwijs en Vor-
ming

Deze laatste beleidsbrief  vormt het sluitstuk van de 
beleidsnota Vlaamse Rand 2004-2009.

Ook dit jaar beperkt deze beleidsbrief  zich tot de 
functionele bevoegdheid Vlaamse Rand. Voor de 
horizontaal coördinerende bevoegdheid Vlaamse 
Rand verwijst de minister naar het jaarverslag van de 
Task Force Vlaamse Rand. Dit verslag maakt inte-
graal deel uit van deze beleidsbrief  en geeft nauwge-
zet de voortgang weer van het Randbeleid over alle 
bevoegdheidsdomeinen heen.

Voor wat betreft de functionele bevoegdheid Vlaamse 
Rand, zal de minister, in volgorde van de beleidsbrief, 
kort een overzicht geven van enerzijds de stand van 
zaken en anderzijds de prognoses voor:

– de initiatieven die het Vlaamse karakter van de 
Vlaamse Rand bevestigen en/of verstevigen;

– de infrastructuur en gebouwen in beheer van vzw 
‘de Rand’;

– subsidies voor initiatieven die het Vlaamse karak-
ter van de Vlaamse Rand en/of  de integratie van 
anderstaligen bevorderen;

– Randkrant;

– Ring-tv;

– Informatie en Promotie NT2;

– vzw de Rand;

– de Gordel voor Scholen;

– Strategisch Actieplan voor de Reconversie en 
Tewerkstelling in de Luchthavenregio.

Initiatieven die het Vlaamse karakter van de Vlaamse 
Rand bevestigen of versterken

Vanuit de basisallocatie 1201 worden allerhande acti-
viteiten gefinancierd die het Vlaamse karakter van de 
Rand verstevigen of de integratie van de anderstalige 
bevorderen.

In 2008 werden vanuit deze basisallocatie uitgaven 
gedaan voor onder meer Speakers Corner, de ont-
vangst van het Europees Comité van de Regio’s op 
het Colomakasteel te Sint-Pieters-Leeuw, de versprei-
ding van de brochure Welkom in de Vlaamse Rand 
enzovoort.

Ook een aantal uitgaven met betrekking tot het infor-
matie- en documentatiepunt Vlaamse Rand horen 
onder deze basisallocatie thuis. De minister denkt 
hierbij aan de virtuele databank die in april van dit 
jaar werd gelanceerd.

Voor 2009 voorziet de minister onder meer de verdere 
verspreiding van de randuitcheque en de verspreiding 
van de Welkom in de Vlaamse Rand-brochure aan 
elke nieuwe inwoner in de Rand. In verband met dit 
laatste kan de minister zeggen dat heel dit dossier nu 
volledig rond is. In de loop van de maand december 
zal hij een eerste testbestand ontvangen om na te 
gaan of dit aan de verwachtingen voldoet. In de loop 
van januari krijgt hij dan een eerste definitief bestand 
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(onder Acces-formaat). Dit bestand bevat de gege-
vens van alle nieuwe inwoners van de Rand over de 
periode oktober 2008 – december 2008. Zij zullen de 
eersten zijn die zullen aangeschreven worden door de 
Vlaamse overheid, waarbij ze expliciet verwelkomd 
worden in de Vlaamse Rand.

Voor 2009 is er op deze basisallocatie een bedrag 
voorzien van 338.000 euro, dit is een stijging van 
5.000 euro ten opzichte van 2008 (indexering).

Infrastructuur en gebouwen in beheer van vzw ‘de 
Rand’

Vanaf 2009 worden de middelen op deze basisalloca-
tie recurrent verhoogd tot 190.000 euro. Deze stijging 
van 62.000 euro gebeurt op basis van een geactuali-
seerde inschatting van de nodige middelen, op basis 
van een doorlichting van de gebouwen van het Fonds 
Culturele Infrastructuur (FoCI).

In 2008 werd er bijzondere aandacht besteed aan de 
veiligheid binnen de gemeenschapscentra, op basis 
van een risicoanalyse. Voor investeringen met betrek-
king tot de culturele infrastructuur zal er nog altijd 
een beroep gedaan worden op de middelen van het 
FoCI. In 2008 werd zo onder meer de publiekstri-
bune van de Bosuil volledig vernieuwd.

Voor 2009 wordt deze werkwijze voortgezet. Van-
uit deze basisallocatie worden de onderhoudskosten 
betaald en zal het FoCI instaan voor de investerin-
gen. Hierover zijn afspraken gemaakt met het FoCI.

Subsidies voor initiatieven die het Vlaamse karakter 
van de Vlaamse Rand en/of de integratie van andersta-
ligen bevorderen (BA 3302)

In 2008 was er op deze basisallocatie 295.000 euro 
voorhanden, dit omdat 65.000 euro naar een nieuwe 
basisallocatie werd overgeheveld, met name een basis-
allocatie van waaruit de Gordel voor Scholen op een 
correcte manier kon worden uitbetaald.

Voor 2009 wordt deze basisallocatie verhoogd met 
40.000 euro. Deze stijging komt er omdat er een 
groeiend aantal subsidie-aanvragen waren. In 2008 
heeft de Vlaamse Gemeenschap een 70-tal bijzondere 
initiatieven gesubsidieerd, gaande van 11-julivierin-
gen, tot Folk in Ro, het vijverfestival, Zorgnet enzo-
voort. 

Deze subsidiemogelijkheid zal blijvend bekend 
gemaakt worden via diverse kanalen, zoals de subsi-
diefolder, de billboard op Ring-tv enzovoort.

Voor 2009 verwacht de minister ook een aantal ini-
tiatieven van het Felix De Boeck-museum die het 
museum een grotere uitstraling moeten geven.

Randkrant

Sinds 2008 zijn er een aantal belangrijke wijzigingen 
met betrekking tot Randkrant. Allereerst werd de 
toelage voor Randkrant integraal overgeheveld naar 
de algemene werkingstoelage voor de vzw ‘de Rand’. 
Ter info: deze toelage bedroeg voor 2008 501.000 
euro.

Daarnaast is er een nieuwe hoofdredacteur die al een 
aantal wijzigingen doorvoerde. 

Momenteel loopt er een lezersonderzoek naar Rand-
krant. De resultaten van dit onderzoek zullen uiter-
aard kritisch bekeken worden en waar nodig zal dit 
ook resulteren in een aantal wijzigingen. Randkrant 
moet namelijk ook voor de volgende vijf  jaar het 
magazine voor de mensen in de Rand zijn.

Ring-tv 

De subsidies voor Ring-tv blijven in 2009 ongewij-
zigd, met name 400.000 euro.

In 2008 werden deze middelen ingezet op het pro-
gramma Brabant@Work, op het programma ‘Over 
de Rand’, op de teletekstondertiteling van het Week-
overzicht van het Nieuws, Toernee General en Over 
de Rand.

De inspanningen voor Ring-tv worden volgehouden. 
Ook de samenwerking met ROB-TV blijft behou-
den. 

Informatie en Promotie NT2

Voor informatie en promotie NT2 wordt in 2009, net 
als in 2008, 500.000 euro uitgetrokken.

De acties die de voorbije jaren werden geïnitieerd 
zullen in 2009 verder worden uitgebouwd, het gaat 
dan om het promoten van het aanbod taallessen 
Nederlands, het creëren van een omkaderend en sti-
mulerend aanbod en een oefenomgeving voor taal-
cursisten Nederlands enzovoort.

In het verlengde van het taalpromotiebeleid kan de 
minister meedelen dat hij in december een nieuwe 
rondetafelconferentie NT2 heeft voorzien. Op deze 
rondetafelconferentie wil de minister samen met het 
werkveld nagaan wat de uitdagingen zijn voor het 
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NT2-landschap. Hij ziet hier ook taalpromotie als 
een uitdrukkelijke uitdaging. Daarom heeft de minis-
ter een specifieke werkgroep ingericht die het taal-
promotiebeleid, met als case de Vlaamse Rand, zal 
bekijken en concrete aanbevelingen zal doen, aange-
vuld met concrete acties.

EVA vzw ‘de Rand’

Voor 2009 bedraagt de toelage aan vzw de Rand 
3.557.000 euro, inclusief  de toelage voor Rand-
krant. De werkingstoelage van de provincie bedraagt 
676.300 euro.

Voor wat betreft de acties die vzw de Rand in 2009 
samen met de provincie en de Vlaamse Overheid 
plant, verwijst de minister naar het actieplan 2009 
van vzw de Rand.

De Gordel voor Scholen

Zoals eerder al gezegd, werd deze basisallocatie 
gecreëerd na een aantal opmerkingen van het Reken-
hof  en de inspectie Financiën. Jaarlijks voorziet de 
minister 65.000 euro voor de scholengordel. De toe-
lage aan Bloso zorgt ervoor dat elke Nederlandstalige 
school in de Rand en Brussel de garantie heeft dat zij 
kan deelnemen aan dit initiatief.

Het Strategisch Actieplan voor de Reconversie en 
Tewerkstelling in de Luchthavenregio (START)

Naar aanleiding van een studie naar een prospectief  
arbeidsmarktinstrument voor de Luchthaven van 
Zaventem, heeft de minister samen met de Vlaamse 
Luchthavencommissie een aantal uitdagingen aange-
gaan. Deze uitdagingen liggen op verschillende ter-
reinen, waaronder mobiliteit en taal en werk.

Een eerste concrete actie die momenteel is uitgewerkt 
is er één waarbij men enerzijds openstaande vacatures 
gaat screenen naar taalvereiste. Daarnaast zal men de 
kennis van het Nederlands van de werkzoekende die 
op de luchthaven wil werken in kaart brengen. 

Als de gevraagde kennis van de werkgever en de 
effectieve kennis van de potentiële werknemer over-
eenkomen en de werkzoekende heeft ook alle andere 
noodzakelijke vaardigheden voor de job, dan is er een 
ideale toeleiding.

Als de werkzoekende echter onvoldoende Neder-
lands kent voor de gevraagde functie, wordt hij niet 
teruggestuurd. Hij blijft in een pool, waarbij hij door 
middel van opleiding, taalIBO’s, Nederlands op de 

werkvloer (NODW) enzovoort, wordt afgestemd op 
het gevraagde profiel. Op die manier kan hij efficiënt 
worden toegeleid naar een duurzame tewerkstelling 
op de luchthaven. Zowel de sociale partners in de 
Vlaamse Luchthavencommissie, ACTIRIS en VDAB 
zijn bij deze aanpak betrokken.

2. Bespreking

2.1. Algemene bedenkingen

Mevrouw An Michiels begrijpt dat de laatste beleids-
brief  van de regeerperiode weinig nieuwe projecten 
bevat. De minister schrijft meermaals dat de effecten 
pas zichtbaar zullen zijn op termijn. De beleidsbrief  
geeft een stand van zaken van heel wat projecten, 
maar in het licht van voorgaande opmerkingen ware 
een soort evaluatie goed geweest: wat was de toestand 
vijf  jaar geleden; wat is de toestand vandaag; wat is 
er daarvoor gebeurd; wat had beter gekund? 

De voorbije jaren zijn er zeker een aantal positieve 
zaken gebeurd in het beleid voor de Vlaamse Rand. 
Vzw De Rand is een extern verzelfstandigd agent-
schap (EVA) geworden, wat toch tot meer dynamiek 
geleid heeft. De vzw blijft zich dan ook zo goed moge-
lijk van haar taak kwijten, maar – zonder afbreuk te 
willen doen aan al het werk – het blijft symptoom-
bestrijding. Ook de Task Force Vlaamse Rand en 
het Platform van de gemeenten van de Vlaamse 
Rand zijn positieve initiatieven. Al wat gebeurt in de 
Vlaamse Rand wordt op die manier gestroomlijnd, 
maar ook hier wordt duidelijk dat de ontnederland-
sing, wat een stap verder gaat dan de verfransing, niet 
tegengehouden zal kunnen worden. In het beste geval 
wordt een en ander afgeremd. 

Want intussen is het ook voor niet-Vlaams-nationa-
listen duidelijk, dat van een ommekeer slechts sprake 
zal kunnen zijn als aan een aantal voorwaarden 
voldaan wordt. De splitsing van het kiesarrondisse-
ment Brussel-Halle-Vilvoorde is een eerste belang-
rijke voorwaarde. De Franstalige partijen vragen 
niet alleen de uitbreiding van Brussel, maar ook een 
fysieke link met Wallonië. Daarom moet van Vlaamse 
kant duidelijk gemaakt worden dat er wel degelijk 
een onderscheid is tussen het tweetalige gebied Brus-
sel-Hoofdstad en de eentalig Nederlandstalige gordel 
rond Brussel. Het enige duidelijke signaal in de Bel-
gische context is dan ook de splitsing van het kiesar-
rondissement. 

Vlaams Belang zou betreuren dat de splitsing deel 
zou uitmaken van de onderhandelingen waaraan de 
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Vlaamse Regering deelneemt. Een onderhandelde 
oplossing blijft onbespreekbaar. Vlaams Belang 
vraagt de uitvoering van de aanbevelingen van het 
Arbitragehof. 

Zolang de faciliteiten blijven bestaan zal de dubbel-
zinnigheid in de zes randgemeenten gehandhaafd 
blijven én is het onderscheid met tweetalige gebied 
Brussel-Hoofdstad voor een buitenstaander amper 
merkbaar. Voor Vlaams Belang is de afschaffing 
van de faciliteiten dan ook primordiaal. Zolang ze 
bestaan, moeten ze restrictief  worden toegepast. De 
discussie over het interpretatief  decreet betreffende 
de inspectie in faciliteitenonderwijs toont duidelijk 
aan dat een duidelijk signaal van de Vlaamse over-
heid nodig is. Vlaams Belang vraagt nogmaals om 
het regeerakkoord uit te voeren en eenzijdig maatre-
gelen te nemen die verder gaan dan het voorstel. Het 
is intussen wel duidelijk dat de Franstaligen er alles 
zullen aan doen om ervoor te zorgen dat er in deze 
regeerperiode niet meer over het voorstel gestemd zal 
worden.

Intussen is duidelijk dat de verbrusseling zich onver-
minderd doorzet, niet alleen in de faciliteitengemeen-
ten, niet alleen in de Vlaamse Rand rond Brussel, 
maar zelfs al in heel de brede rand rond Brussel. Dit 
blijkt niet alleen keer op keer uit verkiezingsuitslagen, 
maar ook uit cijfers van Kind en Gezin betreffende 
het taalgebruik in gezinnen met kinderen in de rand 
en uit cijfers van niet-nederlandstalige leerlingen in 
scholen. Het blijkt ook uit het taalgebruik in heel 
wat winkels, bedrijven, horecazaken enzovoort, in de 
brede rand rond Brussel.

Daarom wil mevrouw Michiels één zaak sterker 
belichten, namelijk de afbakening van het Vlaams 
Stedelijk Gebied rond Brussel (VSGB) (zie verder: 
Ruimtelijke Ordening).
 
De beleidsbrief  en het verslag van Task Force bena-
drukken het belang van maatregelen, niet alleen op 
cultureel en sociaal vlak, maar zeker op het vlak van 
de woningmarkt, zegt mevrouw Michiels. Voorts zijn 
er heel zeker op taalvlak maatregelen nodig om de 
integratie van anderstaligen te bevorderen. 

De heer Sven Gatz gaat in op de vervreemding, de 
verbrusseling, de ontnederlandsing. Op een bepaald 
vlak is dat vergelijkbaar met de aliënatie die Marx 
aankaartte. De Rand wordt geconfronteerd met de 
economische gevolgen van een uitdijende stad. De 
maatregelen alleen zullen het proces misschien niet 

tegenhouden maar zijn het enige zinvolle antwoord. 
Het beleid in de Rand koppelen aan het beleid van de 
Vlaamse Regering in Brussel om daar het Nederlands 
voldoende relevant te houden en te maken, vormt 
daar een belangrijk deel van.

De voorbije vier jaar is het beleid steviger geworden. 
Het is goed dat het beleid in de beleidsbrief  geconso-
lideerd wordt en in de begroting vertaald wordt. 

Mevrouw Else De Wachter wijst op het belang van 
de beleidsbrief  en vindt het goed dat hij vergezeld is 
van het verslag van de Task Force. Het lid vindt het 
belangrijk dat de minister ook toeziet op de acties 
van de andere ministers in de Vlaamse Rand. De 
Rand is trouwens ook al uitgebreid aan bod gekomen 
tijdens de besprekingen van de andere beleidsbrieven. 
Alle relevante beleidsdomeinen moeten maatregelen 
treffen om de ontnederlandsing tegen te gaan. 

De heer Eric Van Rompuy memoreert de laatste 
beleidsbrief  van minister Van Grembergen, waarin 
die concludeerde dat zijn beleid ten aanzien van de 
Vlaamse Rand mislukt was. Hij was er naar eigen 
zeggen niet in geslaagd om de ontnederlandsing 
tegen te gaan. Het lid stelt vast dat dit proces de laat-
ste jaren is blijven voortgaan maar vindt tegelijk dat 
dit niet het criterium mag zijn om het beleid van de 
Vlaamse Regering ter zake te beoordelen. Hij wijst op 
het effect van Brussel als internationale hoofdstad. 
De meeste Brusselaars die naar de Rand verhuizen 
zijn dan ook niet Nederlandstalig. 

Positief  vindt de heer Van Rompuy de versterking 
van de gemeenschapscentra via vzw de Rand, Ring-
tv, Randkrant en een aantal culturele initiatieven. 
Anderzijds is het zo dat deze zich beperken tot de 
Vlamingen in de Rand, maar voor hun sociale en cul-
turele leven is deze structuur, die vanaf  het midden 
van de jaren negentig werd uitgebouwd, wel degelijk 
positief, oordeelt het lid.

Daarnaast wordt er thans ook gewerkt aan een voor-
heen niet bestaand onthaalbeleid voor wie in de 
Rand komt wonen. De nieuwe, meertalige brochure, 
die zal verdeeld worden op basis van gegevens uit het 
Rijksregister, is heel belangrijk. Het lid merkt op dat 
daarmee in de faciliteitengemeenten het Franstalige 
monopolie wordt doorbroken. 

Verder waardeert hij dat sedert 2006 meer werk 
wordt gemaakt van taalpromotie via lessen. Een der-
gelijk aanbod voor anderstaligen is erg belangrijk. 
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Hetzelfde geldt voor de nadruk die in het kader van 
START wordt gelegd op de werkgelegenheidskan-
sen voor wie Nederlands leert, en op de kansen die 
inzake mobiliteit worden geboden. 

De heer Van Rompuy concludeert dat de minister in 
zijn beleid gedaan heeft wat moest, maar wil wel niet 
zoals vroeger de illusie creëren dat men de ontneder-
landsing van de Rand met beleid kan tegenhouden. 
Wat men wel kan, is mogelijkheden geven aan de 
Nederlandstaligen die in gemeenten wonen waar het 
bestuur niets doet voor de bevordering van de Neder-
landse cultuur, en wat men ook kan, is anderstaligen 
onthalen op een manier die hen doet inzien dat ze in 
Vlaanderen wonen en hun mogelijkheden bieden om 
met het Nederlands in contact te komen. De balans 
van het beleid op die terreinen is volgens het lid posi-
tief. 

De heer Luk Van Nieuwenhuysen is het ermee eens 
dat de ontnederlandsing van de Vlaamse Rand niet 
gestopt is. Dat blijkt onder meer uit de verkiezingsuit-
slagen van de afgelopen jaren en een studie van Kind 
en Gezin. Deels is dat het gevolg van een natuurlijk 
proces. Het beleid van de Vlaamse Regering is een 
poging om de symptomen ervan te bestrijden.

Voor het lid speelt er echter meer dan het verstedelij-
kingsproces rond centrumsteden. Het proces wordt 
ook gestimuleerd en zelfs misbruikt door de Franse 
Gemeenschap en zeker door haar politici. Een beleid 
voor de Vlaamse Rand houdt ook een kordaat ant-
woord daarop in. Het lid vreest dat het daaraan de 
jongste jaren wat gemankeerd heeft. 

2.2. Aandachtspunten beleidsbrief  

2.2.1. Initiatieven die het Vlaams karakter van de Rand 
bevestigen en/of verstevigen

Een viertalige welkomstfolder heet de anderstali-
gen welkom maar maakt hen ook duidelijk in welk 
gebied zij zich vestigen. De heer Sven Gatz vraagt of 
de minister zicht heeft op de impact van die folder.

Mevrouw Else De Wachter verneemt graag of  het 
parlementaire initiatief  over het gebruik van de gege-
vens van het Rijksregister resultaten heeft gehad voor 
een betere verspreiding van de onthaalbrochure.

De nieuwe, meertalige brochure, die zal verdeeld wor-
den op basis van gegevens uit het Rijksregister, is heel 
belangrijk, vindt de heer Eric Van Rompuy. Het lid 
merkt op dat daarmee in de faciliteitengemeenten het 
Franstalige monopolie wordt doorbroken. 

Het benieuwt de heer Sven Gatz verder in hoeverre 
de databank van het informatie- en documentatie-
punt wordt gebruikt. Wie maakt daar gebruik van? 
(In verband met informatie- en documentatiepunt zie 
ook vzw de Rand)

De heer Sven Gatz feliciteert de minister verder met 
het surveyonderzoek. Het is goed dat de effecten van 
beleidsmaatregelen onderzocht worden. Allicht zul-
len de eerste resultaten duidelijk zijn als de volgende 
regering gevormd wordt.

Mevrouw Else De Wachter is eveneens de mening 
toegedaan dat de onderzoeken en evaluaties de basis 
kunnen vormen voor een sterker en uitgebreider 
Randbeleid.

2.2.2. Subsidies voor initiatieven die het Vlaamse 
karakter Vlaamse Rand en/of  integratie van 
anderstaligen bevorderen

Bepaalde subsidies zijn gestegen omdat het aantal 
projecten en initiatieven toeneemt, stelt mevrouw Else 
De Wachter vast. Dat bewijst niet alleen het belang 
van de initiatieven maar ook dat steeds meer actoren 
betrokken worden. Het Vlaamse Randbeleid wordt 
dus sterker, en het is belangrijk verdere subsidiëring 
mogelijk te maken. 

2.2.3. Ring-tv

Ring-tv is volgens de beleidbrief  het instrument bij 
uitstek om het Vlaams karakter van de Vlaamse 
Rand te bevestigen en te verstevigen. Vlaams Belang 
heeft telkens gepleit voor Ring-tv, maar maakt nu 
toch enig voorbehoud bij haar berichtgeving, zegt 
mevrouw An Michiels. Van een omroep die deels 
werkt met overheidsmiddelen, mag toch wel neutrali-
teit en objectiviteit in de berichtgeving verwacht wor-
den. Het lid geeft het voorbeeld van het debat over de 
niet-benoeming van drie burgemeesters waarover uit-
gebreid verslag uitgebracht werd zonder dat Vlaams 
Belang aan bod kwam.

De verdere subsidiëring van Ring-tv is absoluut 
noodzakelijk, repliceert mevrouw Else De Wachter. 
Het is een laagdrempelige manier om heel wat men-
sen te bereiken. 

2.2.4. Informatie en promotie NT2

De heer Sven Gatz is enthousiast over de speerpunt-
acties gericht op bepaalde doelgroepen. Hij denkt 
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daarbij onder meer aan de acties ten aanzien van 
voetbalclubs.

Mevrouw Else De Wachter is opgetogen over het feit 
dat de rondetafelconferentie NT2 over de promotie 
van de kennis van de Nederlandse taal aandacht zal 
besteden aan de specificiteit van de Rand. 

De heer Eric Van Rompuy waardeert dat sedert 2006 
meer werk wordt gemaakt van taalpromotie via les-
sen. Een dergelijk aanbod voor anderstaligen is erg 
belangrijk.

2.2.5. Varia

In het jaarplan 2009 van vzw de Rand staat dat de 
Taalwetwijzer tegen eind dit jaar weer zonder perso-
neelslid valt. Vorig jaar heeft de vereniging het ook 
een hele tijd zonder personeel moeten doen, stelt 
mevrouw An Michiels. Dit jaar waren er ook al pro-
blemen met de aanwerving van een databeheerder 
voor het virtueel informatie- en documentatiepunt 
Vlaamse Rand. Weet de minister waarom het zo 
moeilijk is personeel aan te werven en te behouden? 

2.3. Andere bevoegdheden opgenomen in het jaarver-
slag van de Task Force Vlaamse Rand

2.3.1. Ruimtelijke Ordening

Mevrouw An Michiels wenst op één zaak uit de 
beleidsbrief  (eigenlijk het jaarverslag van de Task 
Force) dieper in te gaan, namelijk de afbakening van 
het Vlaams Stedelijk Gebied rond Brussel. Dat afba-
keningsproces nadert stilaan zijn eindfase. Het lid 
benadrukt dat de plannen de baan vrij maken voor 
de verdere verbrusseling, de verdere verfransing, de 
vervreemding, de verstedelijking, de internationa-
lisering, de verhoogde druk op woningmarkt van 
Vlaamse Rand. Alle acties ondernomen en gecoör-
dineerd door vzw de Rand en door de Task Force, 
zijn druppels op een hete plaat. De plannen voor 
afbakening houden weinig tot geen rekening met de 
belangrijkste samenlevingsproblemen in Vlaams-Bra-
bant, namelijk de sociale verdringing van de autoch-
tone bevolking, de systematische vervanging van de 
autochtone bevolking door Brusselse inwijkelingen 
en de gevolgen hiervan voor het culturele en sociale 
weefsel in de Rand. Voorts is er de toenemende druk 
op de woningmarkt. Die wordt geïllustreerd door het 

feit dat er geen betaalbaar pand gevonden wordt voor 
de lokale werkwinkel van Beersel.

Een grootschalige verstedelijking zal de problemen 
enkel erger maken, uitvergroten, waardoor alle ver-
wezenlijkingen volledig teniet zullen gedaan worden. 
In haar jaarplan 2009 toont de vzw de Rand zich 
bezorgd over de afbakening van het Vlaams Stede-
lijk Gebied rond Brussel en het huisvestingsbeleid. 
De Task Force heeft een nota gemaakt over het flan-
kerend beleid dat nodig is rond het stedelijk gebied. 
Voor het onderdeel wonen wijst de Task Force in eer-
ste instantie op het feit dat het bestaande instrumen-
tarium al kan aanzien worden als flankerend beleid. 
De spreker is het daarmee niet eens, want ondanks 
recente aanpassingen, blijft de woningmarkt in de 
Vlaamse Rand toch zeer sterk onder druk staan. 
Voorts doet de Task Force nog een aantal zinvolle 
voorstellen om de verdere ontnederlandsing af  te 
remmen. Het lid hoopt dan ook dat de hele Vlaamse 
Regering bij de afbakening van het stedelijke gebied 
rekening zal houden met de bezwaren en dan ook 
bewust zal kiezen om de streek te vrijwaren van ver-
dere verbrusseling. 

De minister bevoegd voor de Vlaamse Rand en de 
minister van Ruimtelijke Ordening zullen een nota 
over het flankerend beleid voorleggen aan de Vlaamse 
Regering. Wanneer zal dat gebeuren? 

De afbakening van het Vlaams Stedelijk Gebied 
rond Brussel en het flankerende beleid moeten op 
elkaar afgestemd zijn, vindt ook mevrouw Else  
De Wachter. 

Het Vlaams Stedelijk Gebied rond Brussel hoort 
volgens de heer Eric Van Rompuy niet thuis in de 
commissie Brussel en de Vlaamse Rand. Hij interpel-
leerde minister Van Mechelen al over deze kwestie in 
de commissie Ruimtelijke Ordening maar heeft het 
gevoel dat men nog altijd de essentie niet vat. In het 
woonbeleid realiseerde Vlabinvest 300 woningen op 
15 jaar tijd, wat mooi is maar onvoldoende om het 
verschil te maken. Verder was er de opname van de 
taalvereiste bij de sociale woningen en in Vilvoorde 
zelfs bij woningbouw. 

Een andere mogelijkheid om het aantal betaalbare 
woongelegenheden te verhogen voor lokale Vlamin-
gen die in hun gemeente willen blijven wonen, wordt 
volgens het lid gevormd door selectieve inbreiding. 
De hoge grondprijzen en de druk door de instroom 
vanuit Brussel maken eengezinswoningen in privé-
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verkavelingen voor de meesten onbetaalbaar. De 
mogelijkheid voor gemeentebesturen om selectief  
te kunnen afwijken van de beperking van het aan-
tal bouwlagen in de gewestplannen van 1976 voor 
Halle-Vilvoorde, hoeft niet noodzakelijk te leiden tot 
appartementsgebouwen waar hoofdzakelijk Fransta-
lige Brusselaars op afkomen, zoals men vroeger vaak 
argumenteerde. Het lid stelt vast dat nu ook zowel 
jonge als oudere Vlamingen massaal geïnteresseerd 
zijn. Zij trekken weg uit gemeenten waar vooral dure 
eengezinswoningen staan, al dan niet in villawijken, 
de eersten omdat ze het niet kunnen betalen, de ande-
ren omdat zij er geen appartement vinden. 

De heer Van Rompuy betreurt dat de Vlaamse Rege-
ring geen visie heeft op het door hem geschetste com-
munautaire aspect van de ruimtelijke ordening in het 
Vlaamse Stedelijk Gebied rond Brussel. Bij wijze van 
voorbeeld deelt hij mee dat in Zaventem elk jaar 500 
Brusselaars komen wonen. Dat is bijna 3000 mensen 
op 6 jaar, dus 10% van de bevolking. Lokaal wordt 
over het geschetste probleem fel van gedachten gewis-
seld, maar dit lijkt helemaal voorbij te gaan aan de 
Vlaamse Regering. 

Het lid vraagt daarom aan de minister dat in de defi-
nitieve houding van de Vlaamse Regering over het 
Vlaams Stedelijke Gebied rond Brussel een flanke-
rend woonbeleid ingebouwd wordt dat vermijdt dat 
dezelfde fout als in het verleden wordt gemaakt, met 
name het bouwen van grote, nieuwe appartements-
blokken met totale verfransing als gevolg. Hij wijst 
erop dat, eens die mogelijkheid gecreëerd is, gemeen-
tebesturen als die van Kraainem of  Wezembeek-
Oppem initiatieven zouden kunnen nemen om de 
inwijking uit Brussel te bevorderen. 

2.3.2. Huisvesting en Vlabinvest

Zowel de Task Force als de Vlaamse Regering zijn 
zich bewust van de specifieke huisvestingsproblemen 
van de regio. Wat is het tijdspad voor de toekom-
stige meerjarenplanning voor sociale huisvesting, 
wil mevrouw An Michiels weten. Vlabinvest beschikt 
sinds kort op het recht op voorkoop. Heeft Vlabin-
vest al gebruik gemaakt van dit recht?

De heer Luk Van Nieuwenhuysen wil van de gelegen-
heid gebruikmaken om de aandacht van de minister 
te vestigen op een concreet dossier. Hij zal dat ook 

aankaarten bij minister Keulen. Het gaat over de 
voortverkoop van een Vlabinvest-erfpachtwoning. 
De koper van die woning is overleden en blijkbaar 
wil Vlabinvest de woning niet terugkopen omdat het 
huis niet meer past in zijn visie. Daardoor moeten de 
erfgenamen zelf  een koper zoeken die aan de Vlab-
invest-criteria moet voldoen. Dat is niet zo gemak-
kelijk. In zo’n gevallen zou het goed zijn mocht 
Vlabinvest samenwerken met voortverkopers van 
dergelijke woningen. Hanteert Vlabinvest nog altijd 
het systeem van de erfpacht? 

2.3.3. Vernederlandsing van het straatbeeld

Vlaams Belang maakte vorig jaar al opmerkingen 
over de initiatieven van de provincie en de Vlaamse 
overheid voor de vernederlandsing van het straat-
beeld en blijft het betreuren dat de studie Boes 
naar de prullenmand verwezen werd. Mevrouw 
An Michiels verwijst naar de met redenen omklede 
motie van 7 mei 2007 waarbij gevraagd werd aan de 
Vlaamse Regering om alle juridische mogelijkheden 
te blijven verkennen om maatregelen te nemen voor 
het Nederlandstalig karakter van de Rand. Wat is de 
stand van zaken? Zijn er ondertussen nog mogelijkhe-
den verkend? Mevrouw Michiels heeft de indruk van 
niet, want in zijn conclusie zegt de minister immers 
dat het vooral moet gaan om volgehouden beleid van 
vrijwillig stimulerende maatregelen. 

Ondertussen zijn de elektronische filmaanduidingen 
op de bussen van De Lijn aangepast, maar er blijven 
nog bussen met tweetalige opschriften en er worden 
nog steeds tweetalige folders verspreid op lijnen in 
Vlaams-Brabant. Het lid wil nog maar eens aandrin-
gen op een blijvende inspanning. Dergelijke kleine 
vergetelheden zorgen ervoor dat de vernederlandsing 
van het straatbeeld niet echt lukt.

De taalwetgeving is blijkbaar onvoldoende bekend 
bij ondernemingen in de Vlaamse Rand. Welke initi-
atieven gaat de overheid nemen om dat te verhelpen?

2.3.4. Onderwijs

Sinds september 2006 is een steunpunt opgestart dat 
scholen in de Vlaamse Rand begeleidt voor taalvaar-
digheidsonderricht. Weet de minister hoe de scho-
len de werking van dit steunpunt evalueren, vraagt 
mevrouw An Michiels?
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2.3.5. Gezondheid

Het Paramedisch interventieteam (PIT) Halle is een 
voorlopige oplossing voor de al jaren durende pro-
blemen met de medische urgentiedienst, benadrukt 
mevrouw An Michiels. Is er intussen al een definitieve 
oplossing in zicht?

2.3.6. Sport

Taalpromotie in sportclubs gebeurt onder meer door 
de verspreiding van een vormingspakket naar sport-
clubs. Mevrouw An Michiels verneemt graag hoe dat 
gebeurt: op vraag van clubs of naar alle clubs?

2.3.7. Cultuur

Het Bruegelproject heeft tot doel de groene ruimte 
te koppelen aan culturele elementen. De heer Luk 
Van Nieuwenhuysen heeft de indruk dat dat doel 
verwaterd is. Minister Anciaux heeft er een uitwis-
selingsproject tussen Brussel en de Vlaamse Rand 
van gemaakt. Op zich is daar niets op tegen, maar 
de Vlaamse uitstraling van het gebied rond Brus-
sel lijkt minder aan bod te komen. Er zijn nog wel 
domeinen aangekocht, maar op de meeste domeinen 
staan gebouwen en men weet niet goed wat daarmee 
te doen, aan wie men het beheer moet toevertrouwen. 
In het Verenigd Koninkrijk bestaan verenigingen als 
National Trust en English Heritage. Vlaanderen heeft 
de Stichting Vlaams Erfgoed. Is er in samenwerking 
met die stichting niet meer mogelijk dan er de laatste 
jaren is gebeurd?

2.4. Antwoord van de minister

Minister Frank Vandenbroucke is tevreden dat ver-
schillende sprekers terecht wezen op de verschillende 
aspecten van de uitdagingen in de Vlaamse Rand. 
Hij is het ermee eens dat een politieke oplossing voor 
Brussel-Halle-Vilvoorde en dan zowel voor de kies-
kring als het gerechtelijke arrondissement, nodig is. 
Dat zal immers niet alleen leiden tot een pacificatie 
onder correcte voorwaarden maar eveneens tot dui-
delijkheid voor alle inwoners van Vlaams-Brabant. 

De dialoog met de Franstaligen gaat niet over het 
kiesarrondissement BHV. De Vlaamse Regering blijft 
bij de voorstellen en zal de juiste procedurele wegen 
volgen. 

Het klopt dat in de Vlaamse Rand er eigenlijk een 
sociologisch probleem aan de grondslag ligt, verbon-

den aan de verstedelijking, de demografische en de 
economische druk vanuit een groot stadsgewest, de 
migratiebewegingen en het probleem van de taal en 
de dominantie van talen, de zogenaamde ontneder-
landsing. Een correcte analyse is nodig, wat niet wil 
zeggen dat er geen beleid mogelijk is. 

Een effectmeting is inderdaad noodzakelijk maar zal 
vooral een instrument zijn voor de volgende Vlaamse 
Regering. Een effectmeting van het beleid vereist een 
nulmeting en is zowel statistisch als conceptueel niet 
zo eenvoudig. Niet alleen moeten er juiste indica-
toren afgebakend worden, maar ook moet de band 
tussen bepaalde gebeurtenissen en het beleid gelegd 
worden. 

De minister hoeft de regeerperiode niet af  te slui-
ten met de stelling van Paul Van Grembergen. Deze 
regeerperiode is er immers geleidelijk aan heel wat 
beleid in stelling gebracht. Het zal mogelijk zijn om 
diverse soorten beleid te evalueren: de taalpromo-
tie, het beleid voor anderstaligen, de versterking van  
Vlabinvest enzovoort. Deze regeerperiode is er vooral 
meer structuur in het beleid gebracht. Het samenwer-
kingsverband tussen de provincie Vlaams-Brabant, 
de Vlaamse overheid, de vzw en de gemeentebestu-
ren is versterkt. De Task Force heeft niet alleen een 
concrete administratieve structuur gebracht maar 
ook een structuur in het debat. De volgende Vlaamse 
Regering kan daarvan vertrekken om vooruit te kij-
ken. Ze moet vertrekken van een lucide analyse van 
een aantal realiteiten, vervolgens het gevoerde beleid 
beoordelen op effecten en ambitieus en verstandig 
beleid formuleren. 

Voorheen was de verspreiding van de viertalige wel-
komstfolder zeer disparaat, afhankelijk van gemeente 
tot gemeente. Daarom zal de Vlaamse administratie 
vanaf  januari zelf  rechtstreeks de nieuwe inwoners 
aanschrijven. De adressenlijst van de mensen die zich 
tussen oktober en december in de Rand zijn komen 
vestigen, is klaar. De Privacycommissie heeft toestem-
ming gegeven voor die werkwijze. Ook de Vlaamse 
Commissie voor Taaltoezicht zou ondertussen haar 
fiat gegeven hebben. De minister is ook nieuwsgierig 
naar de reacties.

De onthaalbrochure van januari is het rechtstreekse 
gevolg van het parlementaire initiatief van begin deze 
regeerperiode om gebruik te kunnen maken van het 
Rijksregister. 

De minister kan niet direct ‘een effectenmeting pro-
duceren’ over het gebruik van de databank en het 
virtuele platform bij de Rand, maar hij zal de gebrui-
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kersgegevens laten opvragen en aan de commissiele-
den bezorgen. 

Het klopt dat er geen kandidaten gevonden zijn voor 
Taalwetwijzer. Het is moeilijk experts te interesseren 
voor een dergelijke administratieve functie. Voor de 
studiediensten zijn er wel mensen aangeworven. 

Het sensibiliserende beleid voor Nederlands in het 
straatbeeld is niet vaag. De Lijn past de studie Boes 
toe. Er worden vergetelheden gemeld, maar er is 
ook een constructieve samenwerking met De Lijn- 
Vlaams-Brabant. De Rand schrijft op aangeven 
handelaars aan en vraagt hen in het Nederlands pro-
motie te voeren. 

De minister heeft momenteel nog geen wetenschap-
pelijke evaluatie van het ondersteunend beleid voor 
de scholen in de Rand. Die moet er wel komen.

Het klopt dat er geen eenduidig, simpel beleid is 
op het vlak van huisvesting en ruimtelijke ordening 
(afbakening van stedelijk gebied) dat de problema-
tiek van de verstedelijking en de migratie aanpakt. 
De Vlaamse Regering heeft zich voorgenomen om 
op dat vlak toch een visie te proberen ontwikkelen. 
De heer Van Rompuy heeft wel de termen van het 
dilemma aangegeven maar niet echt een visie gefor-
muleerd. 

De Vlaamse Regering zal de afbakening van het ste-
delijke gebied onder verantwoordelijkheid van minis-
ter Van Mechelen en het flankerende beleid parallel 
ontwikkelen. De minister hoopt op snelle vooruit-
gang zodat de Vlaamse Regering het na Nieuwjaar 
kan bespreken. Hij herhaalt dat er geen eenvoudig 
eendimensionaal antwoord is. Het zal de kwestie zijn 
een evenwichtige benadering te vinden. 

De minister heeft goed geluisterd naar de algemene 
opmerkingen van de heer Van Rompuy en kan daar 
deels inkomen. Hij heeft ze in de mate van het moge-
lijke beantwoord maar kan nog niet vooruitlopen op 
de besluitvorming over de afbakening van het stede-
lijke gebied en het flankerende beleid. 

De Vlaamse Regering discussieert momenteel heftig 
over de toekomstige meerjarenplanning voor soci-
ale huisvesting. Het huisvestingsbeleid in de Rand 
is daaraan gekoppeld. De Vlaamse Regering wil een 
grote inspanning doen voor sociale huurwoningen 
– afgerond 45.000 bijkomende sociale huurwonin- 
gen – voor sociale kavels en sociale koopwoningen. 

Die meerjarenplanning geldt voor de komende jaren, 
met als horizon 2020. 

Het voorkooprecht is nog niet op grote schaal toe-
gepast. In Peutie één keer, maar daar was meteen 
een probleem omdat de notaris de akte verleden had 
voordat de termijn van het voorkooprecht afgelo-
pen was. Nu volgt daar een indeplaatsstelling. In een 
andere gemeente is het voorkooprecht ook één keer 
toegepast. Kortom, het voorkooprecht staat nog in 
zijn kinderschoenen maar het is belangrijk over dat 
instrument te kunnen beschikken. 

Over het concrete dossier waar de heer Luk Van 
Nieuwenhuysen naar verwijst kan de minister niets 
meedelen.

De taalpromotie naar sportclubs is geagendeerd op 
alle regiovergaderingen. Het promotiepakket wordt 
aan elke club bezorgd zonder dat de clubs erom 
moeten vragen. Bij de start van het nieuwe sportsei-
zoen krijgen de clubs een herinnering. De minister 
waarschuwt voor overtrokken verwachtingen. Het is 
immers niet zo eenvoudig. De sportclubs zitten niet 
te wachten op allerlei pedagogie en didactiek. Ze 
hebben immers al de handen vol met het dagelijkse 
beheer. Dat neemt niet weg dat de maatregel nuttig is 
en moet worden voortgezet. 

De suggestie over de Stichting Vlaams Erfgoed zal de 
minister overmaken aan zijn bevoegde collega. 

3. Indicatieve stemming

De aan de commissie toegewezen artikelen en de 
begrotingstabel (zie opsplitsing begrotingsverslag 
commissie Algemeen Beleid, Financiën en Begro-
ting) wat programma AG Coördinatie Vlaamse Rand 
en de bijhorende werkingskredieten op VH betreft, 
worden met 7 stemmen bij 4 onthoudingen aangeno-
men.

De verslaggevers, De voorzitter,

Erik ARCKENS Gerda VAN STEENBERGE

Luk VAN NIEUWENHUYSEN
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